
رئیس جمهور:

 آمریکا و صهیونیست ها باید 
به اتهام جنایت علیه بشریت در 
دادگاه بین المللی محاکمه شوند
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رئیس سازمان حفاظت محیط زیست بیان کرد:

 تلاش برای حذف مازوت از پالایشگاه ها 
و خـاموش کردن مشعل های نفتی

در جریان بازدید از سازمان تات مطرح شد

تاکید اسلامی بر نقش 
ویژه فناوری هسته ای در 
تامین امنیت غذایی کشور

ــران  ــی ای ــرژی اتم ــازمان ان ــس س ریی
در دومیــن روز زمســتان از موسســات 
تحقیقاتــی ســازمان تحقیقــات، آمــوزش و 
ترویــج کشــاورزی در اســتان البــرز بازدید 
کــرد. محمــد اســامی بــا همراهــی جمعی 
ــازمان  ــد س ــران ارش ــان و مدی از معاون
انــرژی اتمــی و نیــز ســید مجتبــی 
خیــام نکویــی معــاون وزیــر جهــاد 
ــات« از  ــازمان »ت ــس س ــاورزی و ریی کش
نمایشــگاه موسســات تحقیقاتــی ســازمان 
تحقیقــات، آمــوزش و ترویــج کشــاورزی و 
موسســه تحقیقــات اصــاح و تهیــه نهــال 
ــی  ــی گیاه شناس ــاغ  مل ــز ب ــذر و نی و ب
ــرد. ــد ک ــرز بازدی ــتان الب ــران در اس ای
ــازمان  ــس س ــور و ریی ــاون رییس جمه مع
انــرژی اتمــی ایــران در جریــان بازدیــد از 
موسســه اصــاح بــذر و نهــال  بــر لــزوم 

ــت... ــه امنی ــژه ب ــه وی توج

 مدیر موسسه خیریه رضوی
 بیان کرد:

ارایه خدمات رایگان 
به بیماران سرطانی 

۱۶ تا ۳۰ سال

رهبر معظم انقلاب اسلامی: 

 میدان انتخابات میدان انتخابات
 برای رقابت باز باشد برای رقابت باز باشد

 صفحه 5 را بخوانید

دردسر 
»ناصرخسروِ«مجازی 

برای »دارو«
    تغییــر آدرس بــازار ســیاه دارو و مکمل از 
ناصرخســرو و کوچــه مروی به ســکوهای 
اینترنتی و فضای مجازی؛ جنجالی که در گیر 
و دار گرفتاری های تامین دارو و شیرخشک، 
برای ســازمان غذا و دارو دردسرســاز شده و 
این در شــرایطی است که دست این سازمان 
همچنــان در برخــورد با فــروش غیرمجاز و 
قیمت های چنــد برابری داروها در بازارهای 
غیررســمی، بسته اســت. مشخص است که 
ســکوهای اینترنتی نیز مانند هر کسب و کار 
دیگری با نگاه »فروش« و کسب درآمد، وارد 
مقوله ای نظیر »دارو« شده اند؛ موضوعی که با 
نگاه داروسازان به »ارایه« دارو به عنوان کالایی 
سلامت محور در تناقض است و همین موضوع 

هم مسبب بروز چالش ها ...

    گزارش

معاون علمی رئیس جمهور: 

سهم اقتصاد دیجیتال 
ایران ۶ درصد تولید 

ناخالص ملی است

با ثبت مشخصات معاملات، 
خریداران و فروشندگان طلا 

باید مالیات بپردازند؟

     ویترین
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 افت شاخص بورس 
در نخستین روز هفته

بر اساس گزارش بانک مرکزی؛ 
رشد اقتصادی گروه  نفت و گاز در تابستان 

۱۴۰۲ به ۱۷.۸ درصد رسید
بانک مرکزی اعلام کرد که بررســی عملکرد رشــد اقتصادی بر حسب 
گروه فعالیت های اقتصادی نشان می دهد، رشد تولید ناخالص داخلی 

در سه ماه دوم امسال در گروه  نفت و گاز معادل ۱۷.۸ است.
به گزارش شانا به نقل از بانک مرکزی، بر اساس محاسبات مقدماتی 
اداره حساب های اقتصادی این بانک، تولید ناخالص داخلی به قیمت 
پایه )به قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵( در ســه ماه دوم سال ۱۴۰۲ به 
رقم ۴۳۱۸.۰ هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به سه ماه دوم سال 
۱۴۰۱، رشد ۳.۶ درصدی را نشان می دهد، همچنین رشد اقتصادی 

بدون نفت در دوره یادشده معادل ۲.۴ درصد بوده است.
بررســی وضع ســرمایه گذاری در بخش های مختلــف اقتصادی )به 
قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵( نشــان دهنده آن اســت که در سه ماه 
دوم سال ۱۴۰۲ تشکیل سرمایه ثابت ناخالص نسبت به دوره مشابه 
پارسال افزایش ۶.۴ درصدی داشته، به طوری که در دوره مزبور، رشد 
تشــکیل ســرمایه ثابت ناخالص در دو زیربخش اصلی ماشین آلات و 

ساختمان به ترتیب معادل ۱۱.۸ و ۳.۴ درصد بوده است.
در مجمــوع عملکــرد تولید ناخالص داخلی کشــور به قیمت پایه در 
۶ ماه نخســت ســال ۱۴۰۲ با احتســاب نفت و بدون احتساب نفت به 
قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵ به ترتیب به ۸۱۱۰.۷ و ۷۳۵۵.۴ هزار 
میلیارد ریال رســید که نســبت به دوره مشــابه سال قبل به ترتیب با 
افزایش ۴.۷ و ۳.۶ درصدی همراه بوده اســت. تحقق رشــد اقتصادی 
مثبت در فصول اول و دوم امســال  و در امتداد رشــد اقتصادی مثبت 
کلیه فصول سال ۱۴۰۱ حکایت از تداوم رشد قابل قبول فعالیت های 

اقتصادی در کشور دارد.
بررســی عملکرد رشد اقتصادی بر حسب گروه فعالیت های اقتصادی 
)به قیمت های ثابت سال ۱۳۹۵( نشان می دهد، رشد تولید ناخالص 
داخلی در ســه ماه دوم ســال ۱۴۰۲ حاصل تحقق رشد مثبت ارزش 
افزوده در تمامی گروه های اصلی بوده اســت. لازم به توضیح اســت در 
دوره یادشده، رشد محقق شده گروه های نفت و گاز، صنایع و معادن، 
خدمات و کشــاورزی، جنگلداری و ماهیگیری نســبت به دوره مشابه 
سال قبل به ترتیب معادل ۱۷.۸، ۳.۷، ۲.۷ و ۰.۱ درصد است.بررسی 
تولید ناخالص داخلی برحسب اقلام هزینه نهایی )به قیمت های ثابت 
ســال ۱۳۹۵( در ســه ماه دوم سال ۱۴۰۲ نشان می دهد، هزینه های 
مصرف نهایی بخش خصوصی و تشــکیل ســرمایه ثابت ناخالص به 
ترتیب از نرخ های رشــد ۴.۴ و ۶.۴ درصد نســبت به دوره مشابه سال 
قبــل برخــوردار بوده اند. در این فصل هزینه های مصرف نهایی بخش 
دولتی نسبت به فصل مشابه سال ۱۴۰۱ کاهش ۳.۰ درصدی را تجربه 
کرده است. در این دوره رشد تشکیل سرمایه ثابت ناخالص به تفکیک 
ماشین آلات و ساختمان به ترتیب معادل ۱۱.۸ و ۳.۴ درصد بوده است.

بر اســاس این گزارش بررســی عملکرد رشد اقتصادی بر حسب گروه 
فعالیت های اقتصادی در ۶ ماه نخســت ســال ۱۴۰۲ نشان می دهد، 
رشــد ارزش افزوده گروه های خدمات، نفت و گاز، صنایع و معادن و 
کشــاورزی، جنگلداری و ماهیگیری نســبت به دوره مشابه سال قبل 
بــه ترتیــب معــادل ۴.۲، ۱۷.۱، ۳.۸ و ۰.۷ درصد بود که به ترتیب از 
سهمی معادل ۲.۳، ۱.۴، ۰.۹، و ۰.۱ واحد درصد در رشد اقتصادی ۶ 

ماه نخست سال ۱۴۰۲ برخوردار بوده اند.

    گزارش

از اول دی ماه کلیه اشــخاص حقیقی صاحب مشــاغل 
ملزم به صدور صورتحساب الکترونیکی برای فروش کالا 
و خدمات شدند، با توجه به اینکه صنف طلا و جواهر نیز 

از این قاعده مستثنی نیست...
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آگهي تجدید مناقصه عموميآگهي تجدید مناقصه عمومي

روابط عمومي و امور بين الملل شهرداري بندر بوشهر

نوبت دوم

با توجه به اينكه شهرداري بندر بوشهر در نظر دارد اجرای جدول بندی و کانيوو در کوچه ها و معابر منطقه 1 به شرح ذيل را  به پيمانكاران واجد صلاحيت 
و داراي شرايط مربوطه از سازمان هاي ذيربط را از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد(  واگذار نمايد، لذا از كليه پيمانكاران واجد صلاحيت  كه 
 داراي گواهينامه صلاحيت در رشته مربوطه و يا مجوزات و شرايط اعلام شده هستند دعوت مي گردد مطابق جدول زمانبندي ذيل به سامانه مذکور به آدرس
 www.setadiran.ir  مراجعه و نسبت به دريافت اسناد و مدارک  اقدام نمائيد.لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی ،مراحل ثبت نام در سايت 

مذکور و دريافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 

ف
موضوعرد ي

برآورد اولیه از 
فهرست بهاء پايه 

ابنیه 1402  ) ريال (
مدت      شماره فراخوان

قرارداد

آخرين 
مهلت  خريد 

اسناد

آخرين 
مهلت  
تحويل 
پاكات

  تاريخ 
بازگشايي 

پاكتها

حداقل 
رتبه مورد 

نیاز

مبلغ تضمین 
شركت در 

مناقصه ) ريال (

1

اجرای جدول بندی
 و کانیوو در کوچه ها

 و معابر منطقه 1
2/000/000/000رتبه 5 ابنیه61402/10/051402/10/181402/10/19 ماه35/195/629/5812002005701000083

توضیحات : 
محل وآخرين مهلت تحويل اسناد: کليه پاکات می بايست در مهلت مقرر به شرح جدول فوق  در سامانه الکترونيکی دولت ) ستاد ( بارگذاری گردد . ضمناً 

اصل پاکت الف ) تضمين شرکت در مناقصه  ( در مهلت مقرر به اداره امور قراردادهای شهرداری مرکزی تحويل و رسيد دريافت نماييد  . 
 پاكتهاي  مناقصه در ساعت 13/ سيزده مورخ درج شده در جدول گشوده مي شود.

تضمين شركت در  مناقصه مي بايست به صورت ضمانت نامه بانكي يا ضمانت نامه صادر شده از مؤسسات غير بانكي تحت نظارت بانك مركزي جمهوري اسلامي 
يا اوراق مشاركت يا واريز وجه نقد به حساب  سپرده شماره 1000181356907 پست بانک ارائه گردد. 

ضمناً متن آگهي در شبكه اطلاع رساني شهرداري بوشهر به آدرس: www.Bushehr.ir درج گرديده است. ساير جزئيات و شرايط در اسناد مناقصه درج شده است.
هزينه درج آگهي در دو نوبت به عهده برنده مناقصه ميباشد.

مدت اعتبار پيشنهادها 3/سه ماه از تاريخ افتتاح پيشنهاد مي باشد و تا سه ماه ديگر قابل تمديد خواهد بود . 
شهرداري در رد يك يا تمام پيشنهادها مختار است در اين صورت سپرده ها مسترد خواهد شد.

محل دريافت و تحويل اسناد سامانه تدارکات الکترونيک دولت ) ستاد( و محل گشايش پيشنهاد ها سالن جلسات واقع در طبقه چهارم ساختمان مرکزی شهرداری 
بندر بوشهر می باشد . 

اطلاعات دستگاه مناقصه گذار جهت دريافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: آدرس : بوشهر – ميدان 
شهرداری – شهرداری مرکزی – طبقه دوم – اداره امور پيمان تلفن: 07733340571

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه : مرکز تماس : 41934-021   دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768
تاريخ انتشار نوبت اول:1402/09/23 تاريخ انتشار نوبت دوم:1402/10/03

رجوع به صفحه آخر

رکورد 10 ساله توزیع آسفالت در شهرداری 
گلستان شکسته شد

250250 هزار متر مربع مرمت و بازسازی از ابتدای سال جاری تا کنون  هزار متر مربع مرمت و بازسازی از ابتدای سال جاری تا کنون 

با اشاره به بیانات رهبر انقلاب؛
جوکار: مجلسی کارآمد است که 

پشتوانه مردمی داشته باشد
جوکار: مجلسی کارآمد است که پشتوانه مردمی داشته باشد

رئیس کمیســیون امور داخلی کشــور و شوراها در مجلس 
شورای اسلامی تاکید کرد: مجلسی که با مشارکت حداکثری 
مردم رو کار بیاید قطعا کارآمد بوده و می تواند در ریل گذاری 

صحیح برای آینده کشور موثر واقع شود.
محمدصالــح جــوکار با اشــاره به تاکید مقــام معظم رهبری بر 
مشــارکت حداکثری مردم در انتخابات مجلس شورای اسلامی، 
بیــان کــرد: رهبر انقلاب در ابتدای امســال چهار راهبرد را برای 
برگزاری انتخابات تعیین کردند. ایشان راهبرد مشارکت، راهبرد 
سلامت، راهبرد امنیت و راهبرد رقابت را برای برگزاری انتخابات 
مجلس شورای اسلامی معرفی کردند. امروز نیز رهبر انقلاب به 
این موضوع پرداخته و بخشی از این چهار راهبرد را تبیین کردند. 
نکته اساسی  مشارکت مردم است. از ابتدای پیروزی انقلاب و در 
دوران دفاع مقدس و در مقابله با فتنه ها این حضور مردم بود که 
اهداف انقلاب را پیش برده است.وی در ادامه اظهار کرد: سرمایه 
اجتماعی برای هر کشــوری حائز اهمیت اســت. نظام ما نیز که 
مبنای شکل گیری آن آرای مردم بوده و در تمام انتخابات مردم 
بودنــد کــه اراده خود را در پای صندوق های رای نشــان دادند، 
مشــارکت مردم در انتخابات بسیار مهم است. افزایش مشارکت 
مــردم در انتخابــات  در گرو ایجاد امنیــت در فضای انتخابات، 
تامیــن ســلامت انتخابات و ایجاد رقابــت جدی بین جناح ها و 
گروه های سیاســی اســت.نماینده مردم یزد در مجلس شورای 
اســلامی تصریح کرد: مجلســی که با مشارکت حداکثری مردم 
روی کار بیایــد، قطعــا مجلس کارآمدی خواهد بود. این مجلس 
می تواند مشکلات مردم را با قانون گذاری حل کند. ریل گذاری 
آینده کشــور بر عهده مجلس اســت که قوه مجریه بر روی این 
ریــل حرکــت خواهد کرد. بعد نظارتی مجلس نیز در جای خود 
قرار دارد. مجلسی که پشتوانه مردمی داشته باشد، قطعا مجلس 
کارآمدی بوده و حرفی برای گفتن دارد. اگر می خواهیم مشکلات 
مردم حل شود، حضور مردم در پای صندوق های رای بسیار حائز 
اهمیت است.وی در ادامه تاکید کرد: اگر مجلش پشتوانه مردمی 
داشته باشد می تواند به خوبی در مسیر ریل گذاری کشور پیش 
برود. امیدوار هستیم که در ۱۱ اسفندماه، سرمایه اجتماعی نظام 
مقتدرانه در انتخابات مشارکت داشته و مانند همیشه قدرت نظام 
را به نمایش بگذارند. باید این بستر فراهم شود تا احزاب و جریان 
های سیاسی بتوانند کاندیداهای خود را به صحنه آورده و شاهد 
یک رقابت تنگاتنگ بین احزاب و جریان های سیاسی باشیم. 

مدتهاســت که شــهرداری تهران در راســتای مدیریت سفر، به دنبال راه 
اندازی »تراموا« به عنوان یک مد حمل و نقلی ریلی در پایتخت اســت و 
حالا آنگونه که معاون شهردار تهران می گوید، مدیران شهری تا برآورده 
شــدن این خواســته تنها دو هفته فاصله دارند. موضوع ساخت »تراموا« 
سالهاست که از سوی مدیران شهری در تهران مطرح شده، بگونه ای که 
در ابتدا دهه ۸۰  قرار بود این قطارهای سبک در محدوده بازار تهران و برای 
توسعه گردشگری شهری راه اندازی شوند، اما رفته رفته به دلیل مشکلات 
مالی و ظهور دغدغه های جدید، از دستور کار مدیران شهری در دهه ۸۰ 
خارج شد.پس از تکیه زدن زاکانی به صندلی شهرداری تهران مجددا این 
آرزوی خفته برای تهران بیدار شــد و دوباره موضوع راه اندازی »تراموا« 
در تهران مطرح شــد. اوایل آبان ماه ســال گذشــته بود که  شهردار تهران 
در خبــری کوتــاه اعلام کرد که »باید از الگوهای دیگر همانند »تراموا« و 

توسعه اتوبوسرانی و بازنگری خطوط اتوبوسرانی بهره بگیریم و مطالعاتی 
در مورد احداث تراموا را شروع کرده ایم تا در دو یا سه خط امکان احداث 
آن در تهران فراهم شــود.وی اظهار کرده بود که در این راســتا جلســاتی 
برگزار شده و مشغول کار روی این موضوع هستیم. اگر این امکان فراهم 
شــود تکیه ما روی محور انقلاب - دماوند اســت و طوری تنظیم خواهیم 
کرد که امکان جابجایی مســافر هر پنج دقیقه فراهم شــود.«اما سخنان 
زاکانی در حد حرف باقی نماند؛ بگونه ای که در شهریورماه سال جاری  با 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح برای احداث »تراموا« در پایتخت، 
به تفاهم رسیدند و محمدخانی سخنگوی شهرداری تهران نیز در تشریح 
این تفاهم گفته بود: »تراموا« یکی از شیوه های حمل و نقل عمومی است 
که اتفاقا در شــهرهای بزرگ دنیا، طرفداران بســیاری دارد و در برخی از 

شهرها »تراموا« یکی از شیوه های اصلی حمل و نقل است.

احداث »تراموا« در انتظار تأیید وزارت کشور
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    دریچه

 نامه شورای رقابت به تعزیرات درباره
 یک خودروساز خصوصی

رئیس شــورای رقابت در نامه ای خطاب به رئیس ســازمان تعزیرات 
حکومتی با اشــاره به صدور حکم جریمه شرکت خودروساز خصوصی 
عنوان کرد که برای اولین بار از بهمن ماه ســال گذشــته، خودروهای 
مونتاژی مشــمول انحصار شــناخته و ملزم به رعایت قیمت محاسبه 
شــده توســط شورای رقابت شده اند و این خودروساز، تا پیش از تاریخ 
مذکور، الزامی برای تبعیت از قاعده قیمتی شورای رقابت نداشته است.

، چهارشــنبه هفته گذشــته پرونده تخلف گران فروشــی یک شرکت 
خودروســاز مونتاژی که دو ســالی اســت در جریان است، در نهایت با 
پیگیری های سازمان حمایت و رسیدگی شعبه  قضایی مربوطه، تعیین 
تکلیف شــده که بر اســاس حکم قطعی صادره، این شرکت محکوم به 

پرداخت ۵۰۰۰ میلیارد تومان جریمه نقدی شده است.
در  رابطــه بــا پرونــده مذکور، احمد اصانلو-رئیس ســازمان تعزیرات 
حکومتی و معاون وزیر دادگســتری - ضمن اشــاره به محکومیت و 
پرداخت جریمه ۵۰۰۰ میلیارد تومانی این گروه خودروسازی به دلیل 
گران فروشــی، تاکید کرد که در حوزه خودرو ورود میدانی کرده و در 
راستای مقابله با احتکار مقابله برآمده ایم؛  برای این شرکت خودرویی 
که رسانه ها پیگیر تخلف آن بودند نیز با ورود سازمان تعزیرات حکومتی 
و همکاری سازمان حمایت، رای بدوی صادر شده که طبق این حکم، 

این شرکت به پرداخت ۵۰۰۰ میلیارد تومان جریمه شده است.
ایــن حکم در حالی صادر شــده که حــدود یکماه پیش )۲۵ آبان ماه( 
رئیس شــورای رقابت در نامه ای به رئیس ســازمان تعزیرات حکومتی، 
در رابطه با پرونده این شــرکت، شفاف ســازی کرده و اعلام کرده است 
که برای اولین بار از ۱۱ بهمن ماه ســال گذشــته، خودروهای مونتاژی 
مشمول انحصار شناخته و ملزم به رعایت قسمت محاسبه شده توسط 
شــورای رقابت شــده اند؛ بنابراین این شرکت خودروساز خصوصی، تا 
پیــش از تاریــخ مذکور،  الزامی برای تبعیت از قاعده قیمتی شــورای 
رقابت و فروش محصولات خود به قیمت های محاســبه شــده توسط 

فرمول شورای رقابت نداشته است.

معاون وزیر صمت تاکید کرد:
 لزوم حرکت به سمت تولیدات صادرات گرا

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
اکنون فضا عوض شده و نیاز داریم به سمت 
تولیدات صادرات گرا حرکت کنیم که برای 
پیشــرفت در این مسیر ریل گذاری های 

مورد نیاز نیز انجام شده است.
ســید محمد موسوی در مراسم افتتاحیه  

بیست و چهارمین نمایشگاه تلکام، اظهار 
کــرد: اتفاقاتی که امروز در حوزه فناوری 
رقم رخ داد به مدد فعالان حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات است و باید 
از آن ها تقدیر کرد. اگر در این جلسه بتوانیم این مفهوم را تبیین کنیم و 
تقسیم کاری با حضور ذی نفعان انجام بدهیم، بهترین کار را انجام داده ایم.

وی ادامه داد: سال هاست در تحریم قدم می زنیم. سال گذشته در سفر 
به یکی از کشورهایی که به خاطر جنگ اوکراین تحریم شده بود، درباره 
تجهیزات ایران در حوزه فناوری صحبت کردیم و آنها تعجب کردند که 
چطور ما با وجود ۴۴ ســال تحریم به این تجهیزات دســت یافته ایم، در 

حالی که آنها دچار مشکلات زیادی شده بودند.
معاون وزیر صمت خاطرنشــان کرد: ما میراث دار یک دهه عدم تحرک 
هستیم. یک دهه وادادگی که فقط حرف و توییت داشتیم. شرکت های 
راکدی که در حوزه صمت اســت، آن قدر زیاد بودند که گفتنی نیســت. 
شرکت هپکو که افتخار ایران است چند سال تعطیل بود اما توانستیم در 
دولت سیزدهم آن را احیا و راه اندازی کنیم. تولید در هپکو امسال به ۶۰۰ 

عدد می رسد که نسبت به گذشته پیشرفت چشمگیری داشته است.
موسوی تاکید کرد: فصل اول اقدامات اولیه را انجام دادیم و فضا عوض 
شده و یک قدم جلو رفته ایم. اکنون نیاز داریم به سمت تولید صادرات گرا 
حرکت کنیم. برای این کار ریل گذاری انجام شده است. دی ماه تفاهم نامه 
تجارت آزاد با اوراسیا است که واردات اوراسیا ۳۵۰ میلیارد دلار است. 
باید در دولت برای رفع موانع کمک کنیم تا بتوانیم به جهش اقتصادی 

دست پیدا کنیم.
وی گفت: همکاری های موثر با وزارت ارتباطات و ســندیکای مخابرات 
داریم و اتفاقات مهمی را رقم زدیم. امیدوارم بتوانیم با بلوغ در کیفیت و 
قیمت به تولید صادرات گرا دست پیدا کنیم. این یک کار خداپسندانه 

است که باید در این کشور رقم بزند.
بیســت و چهارمین نمایشــگاه بین المللی مخابرات، فناوری اطلاعات و 
اقتصاد دیجیتال )تلکام( شنبه ۲ لغایت ۵ دی ماه در محل نمایشگاه های 

بین المللی برگزار می شود.

از اول دی ماه کلیه اشخاص حقیقی صاحب مشاغل 
ملزم به صدور صورتحســاب الکترونیکی برای فروش 
کالا و خدمات شــدند، با توجه به اینکه صنف طلا و 
جواهر نیز از این قاعده مستثنی نیست، فروشندگان 
و حتی خریداران طلا نگران ثبت ســرمایه های خود 
هســتند در این رابطه، رئیس اتحادیه طلا و جواهر، 
ضمن گلایه از عدم اطلاع رســانی های جامع با توجه 
به ابهامات پیش آمده در پاسخ به نگرانی ها اعلام کرد 
که ثبت اطلاعات، صرفا برای ایجاد شفافیت از ابتدا تا 

انتهای معاملات است.
 سازمان امور مالیاتی کشور در راستای اجرای قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان و همچنین با 
توجه به قانون تســهیل تکالیف مودیان اطلاعیه ای 
صادر کرده که بر اســاس آن، کلیه اشــخاص حقیقی 
صاحبان صنوف، از اول دی ماه ســال ۱۴۰۲ ملزم به 
صدور صورتحســاب الکترونیکی نوع ۱ یا ۲ از طریق 
ســامانه مودیان برای فــروش کالا و خدمات مطابق 
دستورالعمل صدور صورتحساب الکترونیکی هستند.

 صنف طلا و جواهر نیز این قاعده مســتثنی نیســت و 
طبق قانون بایستی صاحبان اصناف برای فروش طلا، 
اقدام به ثبت و صدور صورتحساب الکترونیکی از طریق 

سامانه مذکور داشته باشند.
در بنــد مربــوط به فــروش طلا در این اطلاعیه که بر 
الزام صدور صورتحســاب طلافروشــان از ابتدای دی 
ماه امسال اشاره دارد، تاکید شده که "عرضه کنندگان 
کالا و خدمــات مرتبــط با طلا، جواهر و پلاتین با هر 
میزان فروش کالا و خدمات به اســتناد جزء ۴ بند ب 
ماده ۲۶ قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب ســال 

۱۴۰۰" مشــمول الزام صدور صورتحساب در سامانه 
مودیان هستند.

گفتنی است که عدم صدور صورتحساب الکترونیکی 
توســط اشخاص حقیقی دارای صنوف به شرح فوق، 
مشــمول جرائم و ضمانــت اجرایی قانون پایانه های 

فروشگاهی و سامانه مودیان خواهد بود.
عدم اطلاع رسانی درست و جامع مردم    

و واحدهای صنفی را نگران کرده است
در این رابطه، نادر بذرافشــان - رئیس اتحادیه طلا و 
جواهر تهران- در گفت وگو با ایســنا، در ابتدا تشریح 
کرد: مفاد اطلاعیه مذکور با قانون ثبت مشخصات و 
اطلاعات خریدار و فروشنده در سامانه جامع تجارت 
که ذیل تبصره ۴ ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق ارز، 
از سال گذشته لازم الاجرا شده بود و تا حدود دو ماه 

پیــش هم به دلایل مختلف که نیازمند آموزش های 
لازم بود، به تعویق افتاده بود؛ متفاوت است. ثبت در 
ســامانه جامع تجارت از ســال گذشته لازم اجرا شد 
و بایســتی واحدهای صنفی در سامانه جامع تجارت 
ثبت نــام و اطلاعــات معاملات خــود در هر حوزه  و 
تمام مشــخصات خرید و فروش، خریدار، فروشنده و 
سرمایه اولیه فروشنده را ثبت می کردند؛ که همکاران 
ما نیز چندان نســبت به این موضوع تمایل نداشــتند 
و می گفتند که چرا بایســتی ســرمایه خود را در این 
ســامانه ثبت و اطلاع رسانی کنیم! از سوی دیگر نیاز 
به جلســات متعدد و ایجاد بســترهای لازم آموزشی 
هم وجود داشت.   وی یادآور شد: با توجه به اینکه از 
سال ۱۳۸۸، قانون مالیات بر ارزش افزوده بر صنعت 
طلا و جواهر به  نوعی تحمیل شــد و پس از گذشــت 

۱۲ ســال، تازه به این رســیدند که اصل طلا، معاف از 
مالیات بر ارزش افزوده باشد؛ طی این ۱۲ سال تجربه 
تلخی برای این صنعت بود و همکاران ما در صنف طلا 
و جواهر آســیب های مالی بسیاری را متحمل شدند، 
اصلاح شد اما پس از ۱۲ سال! سامانه جامع تجارت نیز 
هنوز دارای ابهامات و نیازمند اصلاحاتی است، بایستی 
باز هم برنامه ریزی هایی صورت گیرد و تصمیم گیری ها 
نیاز به مشورت با خود اصناف و تبادل نظر با آن ها دارد.

ایــن مقــام صنفی در ادامه در رابطه با اطلاعیه جدید 
ســازمان امور مالیاتی، اظهار کرد: در رابطه با ســامانه 
قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان مالیاتی 
از ســال ۱۳۹۸ برنامه ریزی ها انجام و بایســتی اجرا 
می شد، با اعلام قبلی در ابتدای سال جاری مبنی بر 
اینکه از ابتدای تیر ماه ۱۴۰۲ بایســتی سامانه قانون 
پایانه های فروشگاهی شروع به کار کند و  همه در آن 
ثبت نام کرده و مبادلات خود را به صورت الکترونیکی 
صادر کنند، مقرر شــد از یکم تیر ماه ســال جاری این 
اقدام عملی شود اما به دلیل فراهم نبودن زیرساخت ها، 
سازمان دارایی اعلام کرد که از یکم مهر۱۴۰۲ برای 
اشخاص حقوقی و از یکم دی ماه ۱۴۰۲ برای اشخاص 

حقیقی دارای صنف، فعال شود.
بذرافشــان خاطرنشــان کــرد: از ابتــدای مهر ماه، 
شــرکت های حقوقی در این ســامانه ثبت نام کرده و 
تمام صورت های مالی خود به صورت الکترونیکی در 
این ســامانه بارگذاری کرده اند. در مورد افراد حقیقی 
هم مقرر شد از ابتدای دی ماه این اقدام صورت گیرد 
که همزمان با بازگشایی بازارها و فعالیت صنوف لازم 

الاجراست.

رئیس اتحادیه طلا و جواهر پاسخ داد؛

با ثبت مشخصات معاملات، خریداران و فروشندگان طلا باید مالیات بپردازند؟
    خبر

واردات ۵۵۰ هزار تن برنج در چهار ماهه نخست امسال

 دبیر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج ایران گفت: طی چهار ماهه ابتدای سال جاری 
۵۵۰ هزار تن برنج خارجی توسط بخش خصوصی به کشور وارد شده است.

»مسیح کشاورز«  درباره واردات برنج به کشور در سال جاری افزود: طبق آمار جمعیتی کشور، 
نیاز مصرفی برنج بیش از ۳.۶ میلیون تن در ســال اســت که اگر ســالانه بین ۱.۵ تا ۲ میلیون 
تن برنج در کشــور تولید شــود کســری این محصول در ســال بین ۱ تا ۱.۲ میلیون تن است 
که باید از محل واردات تامین شود. دبیر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج ایران 
اظهار داشت: بنابراین در چهارماهه ابتدای امسال ۵۵۰ هزار تن برنج وارد کشور شده و باید 
تا پایان سال جاری ۶۵۰ هزار تن برنج دیگر وارد کشور شود. وی تصریح کرد: با توجه به صفر 
شــدن ذخایر برنج خارجی واردکنندگان، 
به نظر می رســد برنج وارداتی سال گذشته 
مصرف شــده و باید به طور جدی واردات 
آن دنبال شود. کشاورز خاطرنشان کرد: بر 
اساس آمارهای سال گذشته در مجموع یک 
میلیون و ۸۰۰ هزار تن برنج خارجی توسط 
بخش خصوصی و دولتی وارد کشور شد که 
از این میزان ۱.۴ میلیون تن آن توسط بخش 
خصوصی و ۴۰۰ هزار تن برنج توسط بخش 

دولتی تامین و وارد شد.

فرصت های سرمایه گذاری در مناطق جدید آزاد

مدیر اجرایی منطقه آزاد تجاری صنعتی سرخس و دوغارون درباره بسته های سرمایه گذاری 
در این منطقه بیان کرد: این فضا برای سرمایه گذاری بسیار مناسب است و باید فرصت های 

سرمایه گذاری جدید بررسی شده تا بسته های مناسبی تهیه شود.
محســن پوراحمدی  بیان کرد: ســه منطقه آزاد سرخس، دوغارون و مازندان جزو مناطق 
آزاد نسل دوم هستند که از ۱۵ مهرماه ۱۴۰۲ حکم آن ها برای منطقه آزاد تجار از سوی 
مجلس ابلاغ شد و به تایید شورای نگهبان رسید. این سه منطقه قبلا منطقه ویژه اقتصادی 
بودند.وی درباره منطقه آزاد سرخس توضیح داد: منطقه سرخس از سال ۱۳۷۴ منطقه 
ویژه شــده با تولیت آســتان قدس رضوی که اراضی متعلق به آســتان بوده و زیربناها و 
تاسیسات هم با هزینه آستان ایجاد شده 
اســت. این منطقه حــدود ۵۲۰۰ هکتار 
محدوده محصورشــده و غیرمســکونی 
دارد.  در ایــن منطقــه همچنین فرودگاه 
وجود دارد؛ یــک فرودگاه بین المللی که 
توسط آستان ایجاد شده است. همچنین 
فیبر نوری جزو زیرســاخت های مناسب 
در این منطقه است. وزیر راه و شهرسازی 
همچنیــن تاکید کردند که ظرفیت ریلی 
از مقدار فعلی به ۶۰۰۰ تن در روز برسد.

معاون علمــی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاســت جمهوری 
گفت: اقتصاد دیجیتال در ســایر 
کشورها ۱۵ درصد تولید ناخالص 
ملی را به خود اختصاص داده است 
اما در ایران این عدد ۶ درصد است.

 روح الله دهقانی فیروز آبادی، معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانــش بنیان ریاســت جمهوری امروز در مراســم افتتاحیه 
نمایشــگاه تلــکام اظهــار کرد: به لطف موج جوانی، توســعه 
فناوری های ارتباطی اقتصاد دیجیتال در کشــور مورد توجه 
قرار گرفته است. در دو دهه گذشته جریان مهمی ایجاد و عامل 
توسعه و ایجاد اقتصاد شد.وی افزود: اقتصاد دیجیتال در سایر 
کشــورها  ۱۵ درصد تولید ناخالص ملی را به خود اختصاص 
داده است که در واقع این عدد یک هفتم در جهان است اما در 
ایران این عدد ۶ درصد است، بنابراین با بررسی فرصت اندازه 
گیری می توان دریافت که نســبت به اندازه گیری جهانی دو 
برابر فرصت وجود دارد. بیست و چهارمین نمایشگاه بین المللی 
مخابرات، فناوری اطلاعات و اقتصاد دیجیتال )تلکام( از امروز 
شــنبه ۲ لغایت ۵ دی ماه در محل نمایشــگاه های بین المللی 

برگزار می شود.

مدیــر اداره اعتبــارات بانک مرکزی 
اعلام کرد:  از ابتدای سال تا پایان آذر 
ماه ســال جاری جمعا ۱۸۳.۴ همت 
تســهیلات قرض الحســنه ازدواج، 
فرزندآوری و تسهیلات ودیعه مسکن 
به یک میلیون و ۵۱۸ هزار و ۵۴ نفر 

از متقاضیان پرداخت شده است.
 مهــدی صحابــی اظهار کرد: از ابتدای ســال جاری تا پایان  آذر ماه 
امسال جمعاً ۶۱۸ هزار متقاضی تسهیلات ازدواج مبلغ ۱۲۶.۱ همت 
تسهیلات دریافت کرده اند که در مقایسه با دوره مشابه سال گذشته 
۲۸ درصد رشــد داشــته است. وی میزان تحقق تکلیف تعیین شده 
برای شــبکه بانکی در زمینه پرداخت تســهیلات ازدواج تاکنون را 
۱۱۲ درصد اعلام کرد و افزود:  شبکه بانکی تاکنون باید ۱۱۲ همت 
تسهیلات پرداخت می کرد که با تلاش شبکه بانکی و پیگیری های 
مستمر بانک مرکزی تاکنون حدود ۱۲۶.۱ همت تسهیلات در این 
بخش به متقاضیان پرداخت شــده اســت.مدیر اداره اعتبارات بانک 
مرکزی از رشــد ۳۹.۵ درصدی پرداخت تســهیلات فرزند آوری از 
ابتدای ســالجاری تا پایان آذر ماه خبرداد و افزود: میزان پرداخت 
تسهیلات فرزند آوری از ابتدای سالجاری تا پایان آذر ماه امسال ۳۴.۶ 
همت بود که این تسهیلات به ۵۵۹ هزار متقاضی پرداخت شده است.

رئیس ســازمان ثبت اســناد و املاک کشور طی بخشنامه ای به ادارات کل ثبت در 
سراسر کشور بر اجرای سیاست های کلی توسعه دریا محور ابلاغی رهبر انقلاب در 
جهت توسعه بهره گیری از دریا به عنوان یک پیشران و محور توسعه کشور و احراز 

جایگاه شایسته منطقه ای و جهانی، تاکید کرد.
 حسن بابایی رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور طی بخشنامه ای به ادارات 
کل ثبت، با تاکید بر تحقق بند )۳( سیاست های کلی توسعه دریا محور در جهت 
حمایت از سرمایه گذاری داخلی و خارجی و ایجاد زیرساخت های لازم نرم افزاری 
و ســخت افزاری به لحاظ حقوقی، اقتصادی، زیربنایی با تعامل دبیرخانه شــورای 
عالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی، توســعه کاداســتر دریایی و 
جانمایی، تثبیت و صدور صد درصدی اســناد مالکیت کاداســتری و بروز رســانی 
اطلاعات مالکیتی و نقشه های مرتبط در محدوده اراضی و املاک ساحلی دریاها، 

جزایر، تأسیسات دریایی نفتی و گازی، بنادر و کشتیرانی، گفت: تحقق این موارد 
از اولویت های ســازمان ثبت اســت. بابایی همچنین تســهیل و تســریع در تبادل 
الکترونیکی اطلاعات فیمابین سازمان ثبت و دستگاه های متولی با ایجاد بسترهای 
لازم الکترونیکی در انواع خدمات ثبتی، نقل و انتقال مالکیت، صدور اسناد رسمی 
و حمایــت و توســعه ثبت انواع مالکیت صنعتی، ثبــت اختراعات، علائم تجاری، 
طرح های صنعتی و نشــانه های جغرافیایی در مناطق آزاد و مناطق ســاحلی مورد 
نظر را از دیگر اولیت های این سازمان نام برد. خاطر نشان کرد: معاونت امور املاک 
و کاداستر و ادارات کل ثبت اسناد و املاک استان های ساحلی مسئول اجرای این 
امر مهم هســتند که پس از بررســی ابعاد مختلف تحقق سیاست های عالی توسعه 
دریا محور و رفع موانع و مشکلات احتمالی، باید به صورت ماهانه گزارش اقدامات 

و عملکرد استان را به دبیرخانه شورای تحول و تعالی سازمان ثبت ارسال کنند.

از سوی رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور انجام شد؛

 ابلاغ یک بخشنامه 
در راستای سیاست های 
توسعه دریامحور

معاون علمی رئیس جمهور: 

 سهم اقتصاد دیجیتال ایران
 ۶ درصد تولید ناخالص ملی است

تا پایان آذر ماه انجام شد؛

 پرداخت تسهیلات ازدواج، فرزندآوری
 و ودیعه مسکن به ۱.۵ میلیون نفر

2۸۰۰ میلیارد تومان برای نهضت ملی مسکن تامین شد

رییس هیات عامل صندوق ملی مسکن از تامین اعتبار ۲ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومانی صندوق 
مسکن در سال جاری برای تکمیل واحدهای نهضت ملی مسکن خبر داد.

 »محمدرضا مهدیار اسماعیلی«  درباره کمک های مالی صندوق ملی مسکن به اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن و تکمیل واحدهای باقی مانده مسکن مهر در سال جاری توسط این صندوق، افزود: 
رقمی که از ابتدای امســال تاکنون به حوزه مســکن توسط صندوق ملی مسکن تخصیص یافته 
است، معادل ۲ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان است که از این میزان، یک هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان 
سهم شهرهای جدید و برای تکمیل واحدهای مسکونی آن بخش و یک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان 
نیز برای تکمیل واحدهای مسکونی استان های کشور هزینه می شود. رئیس هیات عامل صندوق 
ملی مسکن درباره اینکه بدهی بانک هایی که 
به تعهدات خود برای پرداخت تســهیلات به 
بخش مسکن عمل نکردند چه میزان است و 
چه میزانی از این جریمه ها به صندوق برگشته 
است؟ گفت: برای سال ۱۴۰۰ بدهی بانک ها 
معادل ۶۹ هزار میلیارد تومان و برای ســال 
گذشــته نیز بدهی بانک هــا معادل ۹۰ هزار 
میلیارد تومان است که در مجموع پیش بینی 
جریمه بانک های غیرمتعهد به بخش مسکن 

۱۵۹ هزار میلیارد تومان است.
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وزیــر  حمل ونقــل  معــاون 
راه وشهرســازی از انجام اقدامات 
لازم جهت فراهم آوردن تسهیلات 
واردات خودرو و نوســازی ناوگان 
حمل ونقل باری و مسافری جاده ای 
به منظور اســتمرار در ارائه هرچه 

بهتر خدمات این حوزه خبر داد.
 ناوگان اتوبوسی ایران طی دو سال گذشته، حدودا نصف شده است؛ 
رییس اتحادیه شرکت های تعاونی مسافربری چندی پیش گفته بود 
که دو سال پیش تعداد اتوبوس ها حدود ۱۵ هزار و ۵۰۰ دستگاه بوده 
اما اکنون به۶۵۰۰ عدد رسیده است.پس از آن، حدود یک ماه پیش 
بود که رییس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای گفت که این 
سازمان در برنامه خود، اضافه کردن ۱۵۰۰ دستگاه ون، مینی بوس 
و اتوبوس به ناوگان حمل ونقل عمومی را قرار داده است. همچنین 
تفاهم نامه هایی با شرکت های خودروساز داخلی منعقد شده که بر 
مبنای آن، تا پایان سال آینده ۳۵۰۰ دستگاه انواع خودرو در بخش 
مسافری تولید و تحویل سازمان راهداری شود. شهریار افندی زاده - 
معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی- هفته گذشته در نمایشگاه 
حمل ونقل نیز با تاکید بر موضوع نوسازی ناوگان، اظهارکرد که ما 

به تحول در بخش های توسعه و نوسازی نیاز داریم.

برای نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی؛

 واردات اتوبوس تسهیل
 می شود

      کوتاه از اقتصاد

اقتصادی
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در جریان بازدید از سازمان تات مطرح شد
تاکید اسلامی بر نقش ویژه فناوری هسته ای 

در تامین امنیت غذایی کشور
رییس ســازمان انــرژی اتمی ایران 
در دومین روز زمســتان از موسسات 
تحقیقاتی سازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشــاورزی در اســتان البرز 

بازدید کرد.
 محمد اســلامی بــا همراهی جمعی از 
معاونان و مدیران ارشــد سازمان انرژی 
اتمــی و نیز ســید مجتبی خیام نکویی 

معاون وزیر جهاد کشــاورزی و رییس ســازمان »تات« از نمایشــگاه 
موسسات تحقیقاتی سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزی و 
موسسه تحقیقات اصلاح و تهیه نهال و بذر و نیز باغ  ملی گیاه شناسی 

ایران در استان البرز بازدید کرد.
معــاون رییس جمهور و رییس ســازمان انرژی اتمی ایران در جریان 
بازدید از موسسه اصلاح بذر و نهال  بر لزوم توجه ویژه به امنیت غذایی 

کشور تاکید کرد و خواستار گسترش همکاری ها در این حوزه شد.
وی افزود: در دولت سیزدهم جهت گیری ها و برنامه ریزی ها در سازمان 
انــرژی اتمــی ایران بر عملیاتی کردن برنامه ها و اقدامات تاثیرگذار در 

زندگی مردم متمرکز شده است .
وی بــا تاکید بر اینکه فناوری هســته ای یکــی از فناوری های قدرت 
ســاز اســت، بیان کرد: با استفاده از فناوری هسته ای می توان نسبت 
به تولید محصولات با کیفیت کشــاورزی همراه با ارتقای بهره وری و 

امنیت غذایی اقدام کرد.  
اسلامی  با اشاره به اینکه اکنون فناوری هسته ای در حوزه های گوناگون 
بســیار تاثیرگذار اســت، اظهار کرد: همواره کشــورهای توسعه یافته 
و پیشــرفته با جمهوری اســلامی دشــمنی می کنند تا به این فناوری 
دستیابی نداشته باشد.کشورهای پیشرفته به صورت جهشی و قوی تر 
در زمینه توسعه فناوری هسته ای کار می کنند و این فناوری در این 
کشور ها رو به گسترش است که دلیل آن سهم و جایگاه این علم در 

پیشرفت و جریان قدرت آفرین است.
رییس  سازمان انرژی ایران تصریح کرد: بر اساس سند راهبردی صنعت 
هســته ای در افق ۲۰ ســاله، به دنبال این هســتیم که نقش فناوری 

هسته ای را بیش از پیش در زندگی مردم پدیدار کنیم.
وی افزود: سامانه خودحفاظ گاما در حوزه های سلامت، محیط زیست، 
کشاورزی و امنیت غذایی می تواند نقش بسزایی داشته باشد.اسلامی 
گفت: اکنون یک آمایش برای استقرار سامانه های پرتودهی هسته ای 
کشاورزی و در قالب طرحی ترویجی و تحقیقی در دست اقدام است 
و تا پایان دولت ســیزدهم، ســامانه های پرتودهی در ۱۲ قطب در نظر 

گرفته شده در کشور نصب می شوند.
وی خاطرنشان کرد:  برای ما مهم است که کار ترویجی، فرهنگ سازی 

و استقرار فناوری هسته ای و پرتودهی در این مراکز انجام شود.
وی بیــان کرد: برنامه ریزی هایــی صورت گرفته تا بخش خصوصی و 
فعالان مرتبط بتوانند با اســتفاده از فناوری پرتودهی، این فناوری  را 

توسط شرکت های تولیدکننده موادغذایی گسترش دهند.
اســلامی ادامه داد: فناوری پرتودهی و ســامانه های آن گامی بزرگ و 
تعیین کننده برای سلامت جامعه و امنیت غذایی هستند؛  استفاده از 
این فناوری می تواند موجب ممانعت از ضایعات محصولات کشاورزی و 
مواد غذایی شود زیرا بر اساس آمارهای اعلامی سالانه حدود ۳۰درصد 
محصولات کشاورزی تبدیل به ضایعات می شود.وی خاطرنشان کرد: 
استفاده از فناوری پرتودهی می تواند موجب خروج باقی مانده سموم 

و آفات از داخل محصولات غذایی شود.
معاون رییس جمهور تصریح کرد: باید با افزایش بهره وری نســبت به 
تامین امنیت غذایی و پایداری ســلامت نسل ایرانیان فرهیخته اقدام 
کــرده و آن را گســترش دهیم.وی ادامه داد: بــا پرتودهی می توانیم 
انبارمانی و یا باقی مانده سموم و آفات را از محصول خارج کنیم تا حداقل 
ارزش افزوده ۳۰ درصدی داشته باشد که در اقتصاد خانوار و ملی تاثیر 
بگــذارد. معــاون رییس جمهور بیان کرد: تغییرات جهانی آب و هوایی 
نیازمند عزم جدی برای کاهش گازهای گلخانه ای و حرکت شتابان به 
سمت توسعه انرژی های پاک از جمله هسته ای است. دسترسی به انرژی 
صلح آمیز هسته ای عامل مهمی در کاهش استفاده از سوخت های دارای 
کربن بالا است ، از این رو آژانس بین المللی انرژی اتمی به عنوان متولی 
اصلی گسترش فناوری هسته ای در جهان منطبق با تعهدات اساسنامه ای 
خود متعهد است بدون تبعیض، تسهیلگر دسترسی همه کشورهای عضو 
به فناوری  صلح آمیز هســته ای باشــد.وی افزود: بر اساس رهنمودهای 
حکیمانه رهبر معظم انقلاب اســلامی باید به صورت شــتابان تری به 
سمت تولید انرژی پاک حرکت کنیم که در این راه از تمام ظرفیت های 
فناوری هســته ای اســتفاده خواهیم کرد.وی افزود: چرخه نوآوری از 
صفر تا ۱۰۰ یعنی از ایده تا محصول را شــامل می شــود و باید ایده را 
به محصول تبدیل کنیم که تبدیل محصول دارای چند مرحله نظیر 
تحقیقات و دســتیابی به نتیجه بوده و مرحله آخر نیز تولید محصول 
و مرحله تجاری ســازی اســت تا ایده به بخش اجرایی و صنعتی برود.

گفتنی است در نشست روسای موسسات تحقیقاتی در زمینه ترویج 
کشاورزی خواستار  همکاری های تنگاتنگ با سازمان انرژی اتمی ایران 

و توسعه این همکاری ها شدند .

 انتقال ۶ تبعه ایرانی زندانی
 از ارمنستان به ایران

با پیگیری ســفارت جمهوری اسلامی 
ایــران در ایــروان و در چارچــوب 
همکاریهــای قضایی بین دو کشــور 
جمعــه ۱ دی مــاه ۱۴۰۲ تعداد ۶ نفر 
از اتباع ایرانی زندانی در ارمنســتان در 
چارچوب موافقتنامه انتقال محکومین 
پــس از طــی فرآیندهــای قانونی به 
جمهوری اسلامی ایران منتقل شدند.

همچنین یک تبعه ارمنی زندانی در ایران در همین چارچوب روز 
سه شنبه ۲۸ آذر به ایروان منتقل شد.

این دومین گروه از زندانیان ایرانی هســتند که در ســال جاری به 
جمهوری اسلامی ایران منتقل می شوند.

 رهبر انقلاب در تبیین برگزاری انتخابات پرشــور 
یعنی رقابت واقعی سیاسی، گفتند: میدان باید برای 
حضور جناح های سیاســی و گرایش های گوناگون 
سیاســی-اقتصادی-فرهنگی در مســابقه بزرگ 
انتخابات باز باشد تا همه دیدگاه ها و نگاه ها در این 

میدان فعال باشند.
 رهبر معظم انقلاب اسلامی   در دیدار پرشور هزاران 
نفر از مردم پرافتخار استان های خوزستان و کرمان، 
انتخابات ۱۱ اســفند را بســیار مهم، تعیین کننده و 
زمینه ساز تحول خواندند و با تبیین اهمیت مجلس 
شــورای اســلامی در حل مشکلات موجود و تعیین 
مسیر حرکت کشور، تأکید کردند: ملت خود را برای 
برگزاری انتخابات به بهترین شکل یعنی همراه با ۴ 
خصوصیت »مشــارکت قوی  و پرشور، رقابت واقعی 
جناح هــا و دیدگاه های مختلف، ســلامت حقیقی و 

امنیت کامل« آماده کند.
حضــرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به جایگاه مهم 
انتخابــات مجلس خبرگان، درباره مجلس و جایگاه 
آن نیز گفتند: مجلس براساس قانون اساسی ریل گذار 
آینده کشور است؛ ضمن اینکه حل مشکلات کشور 

به قانون گذاری مناسب و حضور مدبرانه مجلس نیاز 
دارد.
تحقق جمهوریت و مردم سالاری هیچ    

راهی جز برگزاری انتخابات ندارد
ایشــان در تبیین اهمیت اصل و منطق انتخابات در 
جمهوری اســلامی، گفتند: جمهوریت و اسلامیت 
نظام هر دو به انتخابات وابسته است؛ چرا که تحقق 
جمهوریت و مردم سالاری و حاکمیت مردم در اداره 

کشور هیچ راهی جز برگزاری انتخابات ندارد.

رهبر انقلاب در باب تأثیر انتخابات در تحقق اسلامیت 
نظام هم گفتند: با انتخابات است که ولی فقیه از طریق 
منتخبان ملت در مجلس خبرگان تعیین می شــود؛ 
ضمن اینکه نمایندگان مجلس هم باید طبق مقررات 
و معارف اسلامی، قوانین را مصوب کنند.ایشان »نبود 
انتخابــات« را موجب برقراری دیکتاتوری یا »هرج و 
مرج و ناامنی و اغتشاش« خواندند و با انتقاد از کسانی 
که به اشــکال مختلف مردم را از حضور در انتخابات 
دلسرد می کنند، گفتند: انتخابات تنها مسیر صحیح 

و حقیقی اســت که می تواند حاکمیت ملی مردم را 
تأمین کند.
مشارکت قوی در انتخابات    

معجزه آفرین است
حضــرت آیــت الله خامنه ای، مشــارکت قوی را 
معجزه آفرین خواندند و گفتند: برگزاری انتخاباتی 
پرشکوه و با حضور پرشور مردم، موجب وحدت ملی 
می شــود، وحدت ملی و حضور پر قدرت مردم در 
صحنــه، قدرت ملی می آورد و قدرت ملی موجب 
امنیت می شود که امنیت نیز زمینه ساز پیشرفت 
علمی، شکوفایی اقتصادی و حل مشکلات گوناگون 
اقتصادی، سیاســی و فرهنگی خواهد بود.ایشان 
انتخابات را پایه و زمینه ساز تحول دانستند و گفتند: 
برخی از تحول طرفداری می کنند اما انتخابات را به 
عنوان مقدمه تحول، مورد بی مهری قرار می دهند. 
رهبر انقلاب به صاحبان دیدگاه های مختلف سیاسی، 
اقتصــادی و فرهنگی گفتند: اگر می خواهید به نفع 
دیدگاه خود تحول ایجاد کنید، راهش سر کار آوردن 
کسانی است که با شما هم جهت هستند که این مسئله 

نیز فقط با انتخابات محقق می شود.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار پرشور هزاران نفر از مردم پرافتخار استان های خوزستان و کرمان: 

میدان انتخابات برای رقابت باز باشد

      روزنه

    خبر کوتاه

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه موضوع فلسطین دغدغه همه انسان های بیدار و باوجدان 
در سراســر عالم اســت، اظهار داشت: آمریکا و صهیونیست ها باید به اتهام جنایت علیه 

بشریت در دادگاه بین المللی محاکمه شوند.
 آیت الله رئیسی، رئیس جمهور کشورمان در کنفرانس بین المللی تهران درباره فلسطین 
گفت: آنچه ما را به هم نزدیک کرده دغدغه مشترک همه جهان اسلام و و فرهیختگان 
و مســئولان و چهره های سیاســی فرهنگی اجتماعی و فعالان رسانه ای است.موضوع 
فلســطین موضوع محوری اســت نه فقط برای جهان اســلام بلکه برای جهان بشریت. 

رئیس جمهور تصریح کرد:موضوع فلسطین، دغدغه همه انسان های بیدار و با وجدان 
در سراسر عالم است؛ جریان نظام سلطه با سلطه گری و ظلم می خواهد حقوق مردم 
فلســطین را ضایع کند و توجهی به قانون و انســانیت ندارد، آنچه برایش اهمیت دارد، 
منافع نظام سلطه است؛ این مسأله باید همه را به فکر و اندیشه وا دارد.وی با تاکید بر 
اینکه موضوع فلسطین دغدغه همه انسان های بیدار و باوجدان در سراسر عالم است، 
اظهار داشت: آمریکا و صهیونیست ها باید به اتهام جنایت علیه بشریت در دادگاه بین 

المللی محاکمه شوند.

رئیس جمهور:آمریکا و صهیونیست ها باید به اتهام جنایت علیه بشریت در دادگاه بین المللی محاکمه شوند
      خبر ویژه

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: یکی از 
دلایل عدم تحقق صد در صدی لوایح بودجه سنواتی نگاه غیرواقعی 
و لحــاظ کــردن آمــال و آرزوها در لوایح بودجه اســت که نتیجه 
آن تحقق ۴۰ـ۳۰ درصدی لوایح و عدم پاســخگویی به مطالبات 

جامعه است.
اصغر سلیمی  با تاکید بر ضرورت همخوانی بین منابع و مصارف 
لایحه بودجه ۱۴۰۳، بیان کرد: متاســفانه در ســال های گذشته 
شاهد بودیم بودجه ای که با همکاری دولت و مجلس به تصویب 
می رســید با منابعی که به پروژه ها و دســتگاه ها تخصیص داده 
می شد، با یکدیگر تطابقی نداشت. مجلس از یک طرف بودجه ای 
تصویــب مــی کند که در آن آرزوها و آمال ها دیده می شــود و از 
یک طرف توقعاتی وجود دارد که باید محقق شــود. وی در ادامه 
اظهار کرد: با توجه به منابع موجود در کشــور بعضا بودجه ای که 
به تصویب می رسد به طور کامل اجرایی نمی شود چراکه بین منابع و مصارف آن همخوانی وجود ندارد. در 
بهترین شرایط کمتر از ۳۰ الی ۴۰ درصد لوایح بودجه عملیاتی می شود. انتظار می رود هم دولت بودجه را 
ســبک تر و با نگاه کارشناســی دقیق تری تنظیم و به مجلس ارســال کند و هم مجلس شــاخ و برگ بودجه را 
اضافه نکند. نماینده مردم ســمیرم در مجلس شــورای اســلامی، تصریح کرد: مجلس باید تلاش خود را به کار 
بگیرد تا بودجه واقعی تری برای ســال ۱۴۰۳ به تصویب برســد. ما انتظار نداریم به یکباره بودجه ای تصویب 
شــود که صد در صد محقق شــود اما انتظار می رود با نگاه واقع گرایانه برای ســال ۱۴۰۳ بودجه ای تصویب 

شود که حداقل ۷۰ درصد محقق شود.

کنفرانس بین المللی تهران درباره فلسطین با برگزاری همزمان و 
جداگانه دو نشست تخصصی در هتل آزادی تهران آغاز به کار کرد.

 نشست اول با موضوع "نقش رسانه، اندیشمندان، رهبران مذهبی 
در جنگ علیه غزه" با ریاســت ناصر کنعانی ســخنگو و رئیس 
مرکز دیپلماســی عمومــی وزارت امور خارجه با حضور جمعی 
از اندیشــمندان و متفکران، شــخصیت های مذهبی و فعالان 
عرصه رسانه ای برگزار شد.نشست دوم با عنوان "آثار سیاسی و 
حقوقی جنگ علیه غزه" به ریاست رضا نجفی معاون حقوقی و 
بین المللی وزارت امور خارجه با حضور جمعی از اندیشــمندان 
عرصه سیاسی و شخصیت های حقوقی برگزار شد.ناصر کنعانی، 
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در ابتدای 
نشســت نقش رسانه، اندیشــمندان، رهبران مذهبی در جنگ 
علیه غزه طی سخنانی با اشاره به برگزاری همایش تهران درباره 
فلسطین همزمان با تداوم جنایات جنگی رژیم صهیونیستی در غزه و کرانه باختری، به تلاش های مشترک 
در عرصه بین المللی برای پایان دادن به جنگ و نسل کشی در حال وقوع در غزه اشاره کرد و عنوان داشت: 
»رفع محاصره، گشــایش مرزها برای ارســال کمک های انســان دوستانه و مخالفت با کوچ اجباری ساکنان 
غزه از جمله اصلی ترین های اول مد نظر جامعه جهانی است«رئیس مرکز دیپلماسی عمومی وزارت امور 
خارجه کشورمان افزود: »این خواست جهانی در قطعنامه اخیر مجمع عمومی سازمان ملل متحد خود را با 
۱۵۳ رای کشورهای مختلف بعنوان صدای افکار عمومی جهان نشان داد و جهان با این قطعنامه بر ضرورت 

توقف جنگ و جنایات صهیونیست ها و برقراری آتش بس پایدار تاکید کرد«.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی: 

 مجلس نباید مدام به بودجه
 شاخ و برگ دهد

سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی:

شورای امنیت باید به وظیفه قانونی و اصلی 
خود که حفاظت از صلح است عمل کند

      چهره هــا

ری
وی

ص
ش ت

زار
        گ

   

  پویش ملی
 سلامت

  کنفرانس 
 بین المللی تهران

 در خصوص فلسطین

د رویدا

شانزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی، تجاری 
و علمی جمهوری اسلامی ایران و جمهوری تاجیکستان و نیز نمایشگاه 

ایران ساخت در هفته جاری برگزار می شود.
 شــانزدهمین اجلاس کمیسیون مشــترک همکاری های اقتصادی، 
تجاری، فنی و صنعتی ایران و تاجیکســتان به ریاســت وزیر نیروی 
ایران از پنجم تا هشتم ماه جاری در شهر دوشنبه پایتخت تاجیکستان 
برگزار می شــود.در همین راستا نخستین نمایشگاه تخصصی »ایران 
ســاخت« در حاشیه این اجلاس دایر خواهد شد؛ نمایشگاه تخصصی 
»ایران ساخت« با هدف معرفی توانمندی های جمهوری اسلامی ایران 
در صنایع پایه با حضور ۳۰ شرکت  برتر ایرانی طی روزهای ۵ تا ۸ دی ماه 
سال جاری در شهر دوشنبه تاجیکستان برپا می شود.این رویداد، فرصت 

مناسبی برای تبادل اطلاعات، برقراری ارتباطات تجاری جدید، افزایش 
توانمندی کســب و کار و آشــنایی با آخرین دستاوردهای شرکت های 
ایرانی خواهد بود و به عنوان پلی برای توسعه صادرات و تبادل تجارب 

با کشور مذکور است.
بر اســاس این گزارش خدمات فنی مهندســی، انرژی )آب، برق، نفت و 
گاز(؛ آهن و فولاد، معدن و صنایع معدنی )شناسایی، اکتشاف، استخراج(؛ 
ســاختمان و مهندســی عمران، صنعت، ماشین آلات صنعتی و خطوط 
تولید؛ تجهیزات پزشکی، گردشگری سلامت، مواد و محصولات دارویی 
و سلولزی، کشاورزی، دامپروری و خدمات وابسته و همچنین بازرگانی و 
حمل و نقل از جمله گروه های کالایی حاضر در اولین نمایشگاه تخصصی 
ایران ســاخت در شــهر دوشنبه خواهند بود.این گزارش حاکی است در 

این دوره از نمایشــگاه شــرکت های ایرانی آخرین دستاوردهای خود را 
در زمینه های مرتبط با آب، برق، انرژی و خدمات فنی-مهندســی به 

نمایش می گذارند.
همچنیــن با توجه به هماهنگی به عمل آمــده، بازدیدکنندگان طرف 
تاجیکی به صورت تخصصی به منظور بازدید از نمایشگاه دعوت شده اند 
تا از این محل شــاهد امضای تفاهم نامه  و عقد قراردادهای همکاری در 
حوزه های مرتبط باشیم.نمایشگاه ایران ساخت همه روزه طی روزهای 
پنجم تا هشــتم دی، از ســاعت ۹ تا ۱۶ در محل مرکز نمایشــگاهی 
شــهر دوشــنبه تاجیکســتان دایر خواهد بود و هدف اصلی از برگزاری 
این نمایشــگاه اخذ پروژه صادرات در حوزه های دانش و خدمات فنی-

مهندسی و حوزه های مرتبط با صنعت آب، برق و انرژی است.

شانزدهمین کمیسیون مشترک همکاری های ایران و تاجیکستان برگزار می شود
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 تکذیب شایعه منشأ شناسایی اختلال
 در پمپ بنزین ها

شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران شایعه شناسایی منشأ 
و علل اختلال در سامانه هوشمند سوخت را تکذیب کرد.

در اطلاعیــه شــرکت ملــی پخش فرآورده های نفتــی ایران آمده 
اســت: “در پی انتشــار اخبار ضد و نقیص درباره علل اختلال در 
ســامانه هوشــمند سوخت، به اطلاع هموطنان می رساند به حول و 
قوه الهی و تلاش جهادی و شــبانه روزی متخصصان صنعت نفت، 
مشــکل به وجود آمده در کوتاه ترین زمان ممکن و بدون خللی در 
عرصه سوخت رسانی به مردم  برطرف شد و روند توزیع سوخت در 
جایگاه های سراســر کشــور به روال عادی بازگشت بنابراین ضمن 
تکذیب برخی گمانه زنی های اشــتباه در این زمینه اعلام می شــود 
موضوع منشــأ و علل اختلال در ســامانه هوشمند سوخت به  عهده 
شورای عالی فضای مجازی است و تا زمان قطعیت موضوع هرگونه 

اطلاع رسانی یا انتشار خبر، خلاف واقع است. “

 توسعه مدیریت در صنعت نفت باید
 بر مبانی حکمرانی متعالی باشد

مدیر مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت با بیان اینکه همه فرآیندهای توسعه 
مدیریت در سطح صنعت نفت باید بر مبانی حکمرانی متعالی تغذیه شود، 
گفت: نباید در تعیین شایستگی های مدیران صنعت نفت براساس الگوهای 
حکمرانی سکولار اقدام کنیم، مبانی ما نه اجازه ستم پذیری و نه سلطه گری 

را به مدیران می دهد.
 محسن حقیقتی مقدم  در نخستین همایش ملی تعالی حکمرانی در پرتو 
تحول کانون های ارزیابی و توســعه گفت: همه مردم باید در التزام عملی به 
ارزش های اسلامی و تحقق برنامه های اجتماعی دنیای اسلام از هم پیشی 
بگیرند. همین جا راه مردم ســالاری دینی و الهی از دموکراســی ســکولار و 
ریاکار جدا می شود. گاهی مردم می توانند در حفظ ارزش ها و تحقق اهداف 
متعالی نقش مهمی ایفا کنند، مگر شــهید حججی، حجت خدا بر همه ما 
نشــد؟ وی با بیان اینکه حکمرانی متعالی یک حرف کاملًا روشــن است و ما 
در دهه گذشته آثارِ دوری از مبادی و مبانی نظری آن را در مدیریت هایمان 
در عقب رفت ها و معطل شدن ها، کاملًا احساس کرده ایم، گفت: ما در وزارت 
نفت تمامی فرایندهای ارزیابی و توسعه مدیران را از این مبانی نظری سیراب 
و تغذیــه خواهیــم کرد و به صــورت جامع به نیازهای مدیریتی این صنعت 

خواهیم پرداخت.
مدیر مرکز توســعه مدیریت صنعت نفت اظهار کرد: برای ما بی شــک مدیر 
در ســطح صنعت نفت جمهوری اســلامی ایران با مدیر در شــرکت بی پی و 
آرامکو متفاوت است؛ بنا نیست صنعت نفت جمهوری اسلامی ایران براساس 
ارزش های سازمانی شرکت های بین المللی نفت اداره شود. در عین اینکه این 
صنعت جهانی است و باید با استانداردهای جهانی اداره شود، باید بدانیم که 
فرهنگ مدیریت در نظام اسلامی با فرهنگ مدیریت در غرب و شرکت های 
بین المللی نفت و گاز متفاوت اســت، قطعاً مدیر علاوه بر اینکه باید اهداف 
عملیاتی را محقق کند باید از سلامت اخلاقی سازمان خود نیز حراست کند.

حقیقتی مقدم با اشاره به اینکه باید سلامت اقتصادی سازمان خودش را با 
جدیت پیگیری کند و بی شــک شــفافیت داشته باشد، گفت: باید در میدان 
دادن به عناصر فعال و توزیع امکانات سازمانی و قدرت دادن به افراد، عدالت را 
رعایت کند و از روحیه عدالت برخوردار باشد؛ این ها شایستگی هایی برآمده از 
حکمرانی متعالی است. وی با بیان اینکه ما همه فرآیندهای این الگوی توسعه 
مدیریت در سطح صنعت نفت را از مبانی حکمرانی متعالی تغذیه خواهیم کرد، 
گفت: نباید در تعیین شایستگی های مدیران صنعت نفت براساس الگوهای 
حکمرانی سکولار اقدام کنیم، مبانی ما اجازه ستم پذیری وسلطه گری را به 
مدیران نمی دهد.مدیر مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت تصریح کرد: مدیر 
در حکمرانی متعالی مدیری است که نه ستم می پذیرد و نه ظلم می کند، در 
برابر فشــارهای نامشــروع مقاومت می کند و به روندها و جبهه بندی جهانی 
بی اعتنا نیست؛ تولید نفت و گاز را در جبهه مقاومت و به منظور ایجاد سرمایه 
برای مردم و نظام اســلامی و احیای ارزش های الهی و بشــری در کل عالم 

می بیند نه اینکه ارزش این تولید مانند تولید نفت و گاز در بقیه دنیا باشد.

دســتیابی به دانش فنی تولید پوشــش خطوط لوله 
مدفون در خاک بر پایه رزین اپوکســی و پلی یورتان 
عنوان فراخوان جدید بنیاد علم ایران است و متقاضیان 
تا ۳۰ دی ماه فرصت دارند ایده های خود را ارسال کنند.

 بنیاد ملی علم ایران در راســتای مأموریت گراشــدن 
پژوهش هــا و حمایــت از طرح هــای پژوهشــی که 
بــه فنــاوری روز دنیــا می پــردازد و می تواند باری از 
دوش صنعتگران کشــور بــردارد، فراخوان هایی را با 
عنوان برنامه حمایت از پژوهش عمیق شــرکت های 
دانش بنیان منتشر می کند. »دستیابی به دانش فنی 
تولید پوشــش خطوط لوله مدفــون در خاک بر پایه 
رزین اپوکســی و پلی یورتان« به عنوان یکی دیگر از 
فراخوان های این برنامه، منتشر می شود و متقاضیان 

تا ۳۰دی ماه برای ثبت نام مهلت دارند.
در این برنامه، نیازهای پژوهشی پرریسک شرکت های 
دانش بنیــان، از طریق ســامانه کایپر بنیاد ملی علم 
ایران به این نهاد اعلام می شــود و پس از بررســی و 
داوری هــای لازم، فراخــوان پژوهش هــای عمیق و 
پرریسک شــرکت های دانش بنیان به پژوهشگران و 
محققان اعلام می شــود. پوشــش های محافظ بر پایه 
پلیمرهــا برای نگهداری و حفاظت ســازه های فلزی 
در برابر خوردگی محیط های خورنده مورد اســتفاده 
قرار می گیرد. این پوشش های کامپوزیتی متشکل از 
پیگمنت ها، فیلرها، رزین های پلیمری آلی و معدنی، 
حلال های آلی و همچنین افزودنی های خاص هستند. 
حسب استفاده و کاربرد هر نوع از این پوشش ها، مواد 

تشکیل دهنده و ترکیب درصد آنها متفاوت خواهد بود. 
همچنین اهداف مورد نیاز برای هر پوشــش آلی نیز 
مختلف است.  پوشش های موردنظر در این پیشنهاد 
علمــی، باید بتوانند ضمن برخورداری از خصوصیات 
مختلف فیزیکی، مکانیکی و الکتروشــیمیایی، از یک 
تک لایه تشــکیل شوند. این تک لایه ها نسبتا ضخیم 
هســتند و مستلزم تأیید تمام خصوصیات مندرج در 

استانداردهای مربوط است.
 ۱۰۲۹۰ BS EN این پوشش ها براساس استانداردهای
و نیز IGS-M-TP-۰۲۰ تعریف می شوند و باید بتوانند 
آزمون هــای این اســتاندارد را مــورد تأیید خود قرار 
 BS EN دهند. تک لایه دیگر نیز باید بتواند استاندارد

۱۰۲۸۹ و نیــز IGS-M-TP-۰۲۷ و الزامات فنی آن را 
با توجه به آزمون های تعریف شده با موفقیت به انجام 
برساند. چالش اصلی این پروژه علاوه بر رعایت تمامی 
IGS-M- & ۱۰۲۹۰ EN آزمون های مندرج در استاندارد

TP-۰۲۰، روش اجرای متفاوت این محصول با توجه 
به زمان ژل شدن بسیار کوتاه آن است. 

در مورد پوشش اپوکسی، چالش اصلی این پروژه علاوه 
بر پاس کردن تمامی  آزمون های مندرج در استاندارد 
IGS-M-TP &EN۱۰۲۸۹-۰۲۷ داشــتن حداقل زمان 
ژل شــدن بــه جهت جلوگیــری از نفوذ گرد و خاک و 
 Holiday حشرات بر روی فیلم رنگ است که باعث ایجاد
می شوند. مالکیت معنوی: بر اساس مفاد قرارداد بین 

متقاضی و مجری و مالکیت منافع مادی نیز بر اساس 
مفاد قرارداد فی مابین متقاضی و مجری خواهد بود.

این فراخوان در قالب یک رویداد رقابتی است و از بین 
پروپوزال های دریافتی، موردی که شرایط زیر را داشته 

باشد، در اولویت خواهد بود:
* ترکیب متخصصین تیم پیشنهادی مرتبط باشد،

* افراد پیشــنهاد شــده، دارای سابقه پژوهشی و فنی 
در آن موضوع باشند،

* زمان بندی، هزینه و شرح خدمات، متناسب و مرتبط 
با پژوهش مورد تقاضا باشد،

* تیم پیشنهاد دهنده، زیرساخت انجام پژوهش اعم 
از آزمایشگاه و کارگاه را داشته باشند.

از پروپوزال هایــی که در قالب رســاله دکتری و طرح 
پسادکتری تعریف شوند، حمایت فوق العاده می شود. 
پس از دریافت پروپوزال از طریق سامانه کایپر، ارزیابی 
انجام گرفته و در صورت کسب امتیاز بالا، تیم برگزیده 
جهت مذاکره با بنیاد و شرکت متقاضی دعوت خواهد 
شد. به نقل از ستاد نانو،  کلیه افراد واجد شرایط تا ۳۰ 
دی فرصت دارند که پروپوزال خود را از طریق سامانه 
کایپر و یا بخش پژوهشگر و متقاضی فراخوان پژوهش 
عمیق شــرکت های دانش بنیان برای بنیاد ملی علم 

ایران ارسال کنند. 
پژوهش پیشــنهاد شــده تا سقف ۸۰ درصد، حداکثر 
۲ میلیارد تومان، توسط بنیاد ملی علم ایران حمایت 
خواهد شد. بدیهی است که مابقی هزینه ها باید توسط 

شرکت متقاضی پژوهش تأمین شود.

با انتشار فراخوانی محقق می شود؛

دستیابی به دانش فنی تولید پوشش مقاوم خطوط لوله مدفون در خاک در دستور کار فناوران

    دریچه

 یک کارشناس انرژی با بیان اینکه زمان و سرمایه مورد نیاز احداث پالایشگاه های کوچک مقیاس 
بســیار کمتر از پالایشــگاه های بزرگ است، گفت: با ایجاد مینی پالایشگاه ها می توان در کوتاه مدت 
میزان ظرفیت تولید فرآورده های نفتی مانند بنزین و گازوئیل را افزایش داد که به ناترازی سوخت 

در کشور کمک می کند.
سعید نوری کرم با اشاره به اهمیت زنجیره ارزش در صنعت نفت اظهار کرد: رویکرد توسعه پالایشگاه ها 
و زنجیره ارزش نفت به جای خام فروشی، به سبب تولید محصولات متنوع از قبیل بنزین، گازوئیل، 
ســوخت جت، مواد پتروشــیمیایی )مثل پروپیلن و 
اتیلــن( موجب ارزآوری بیشــتر، جلوگیری از خروج 
ارز، تأمین نیاز نیاز بازار داخل، اشتغال زایی  مستقیم و 
غیرمستقیم می شود و به علت معاملات خرد و متنوع 
و غیر قابل رصد از منظر فنی، امکان فروش و بازاریابی 
آن در شرایط تحریم و غیرتحریم راحت تر از نفت خام 
است و عملًا قابل تحریم نیست؛ بنابراین تغییر رویکرد 
از خام فروشی به توسعه پالایشگاه ها و زنجیره ارزش 
نفــت کاملًا ضروری، راهبردی و آینده  نگرانه اســت. 
وی افزود: در ســال های اخیر و به خصوص در شرایط 
تحریم فروش نفت خام، کشور همواره به دنبال افزایش 
ظرفیت پالایشی و توسعه پالایشگاه ها بوده است؛ به طوری که در دولت های نهم تا دوازدهم ۳۰ طرح 
پالایشی در کشور تعریف شد؛ از این تعداد ۲۵ طرح برای احداث پالایشگاه و پتروپالایشگاه »نفت 
خام« و ۵ طرح برای احداث پالایشگاه »میعانات گازی« موجود است. مجموع خوراک مورد نیاز این 
طرح ها، ۴.۳ میلیون بشکه در روز و حجم سرمایه گذاری حدود ۹۰ میلیارد دلار برآورد شده است.

یک کارشناس انرژی مطرح کرد:

افزایش ظرفیت تولید بنزین با احداث 
پالایشگاه های کوچک مقیاس

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست بیان کرد:

تلاش دولت برای حذف مازوت از 
پالایشگاه ها و خاموش کردن مشعل های نفتی

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست ضمن اشاره به اینکه دلیل مازوت سوزی در شازند کمبود 
گاز بود، اظهار کرد: دولت در تلاش است مازوت سوزی در پالایشگاه های مادر و صنایع را حذف 

و مشعل های نفتی را خاموش کند.
 این روزها مازوت یا همان نفت کوره یکی از متهمان اصلی آلودگی هوا برخی کلانشهرهاست. 
آلودگی هوا در حالی نفس های مردم را به شماره انداخته است که مسئولان دلیل آن را وارونگی 
دما و افزایش منابع آلاینده عنوان می کنند این در حالیســت که بر اســاس اطلاعات مرکز ملی 
هوا و تغییر اقلیم ســازمان حفاظت محیط زیســت، 
افزایش آلاینده دی اکســید گوگرد و قهوه ای شدن 
رنگ آســمان حاکی از مازوت ســوزی است. دولت 
در تلاش اســت تا نیروگاه شــازند اراک تا حد امکان 
مازوت ســوزی نداشته باشــد همچنین برای رفع 
آلودگی مناطق نفت خیزی همچون عسلویه اقداماتی 
همچون حذف مشعل های گاز در دستور کار دولت 
قرار گرفته است. علی سلاجقه   درباره مازوت سوزی 
در کشــور اظهار کرد: همانطور که در مصاحبه های 
گذشته نیز مطرح شد در کشور مازوت سوزی انجام 
نمی شود. طی بازدیدی که از استان ها داشتیم نیز پی 
بردیم که در استان مرکزی این امر انجام می شود بنابراین به سرعت با وزیر نفت تماس گرفتیم و 
گفت اطلاعیه مشترکی با وزارت نیرو در استان مرکزی منتشر و از مردم عذرخواهی کردند که 
به دلیل افت حجم حرارت و تمام شدن سهمیه گاز ناچار شدند از مازوت استفاده کنند. در حال 

حاضر وزارت نفت در تلاش است تا حد امکان گاز مورد نیاز شازند را تامین کند.

نفت    و انرژی

یکی از شــرکت های فناور کاتالیســت های نانویی 
مبتنــی بــر آلومینــا را بــه تولید رســانده که در 
پالایشگاه های ایلام، هاشمی نژاد، فازهای مختلف 
پارس جنوبی و پتروشــیمی خارک مورد استفاده 

قرار گرفته است.
یکی از شرکت های فنارو انواع مختلف کاتالیست های 

نانویی از جمله کاتالیســت آلومینای فعال، کاتالیســت اکتیو آلومینای 
پروموت شــده با آهن و کاتالیســت بازیابی سولفور را تولید می کند که 
با تولید این نوع کاتالیســت ها نیاز به واردات آن ها از خارج رفع شــده 
اســت. سه دســته مهم از کاتالیست های این شرکت در پالایشگاه های 
ایلام، هاشــمی نژاد، فازهای مختلف پارس جنوبی و پتروشیمی خارک 
مورد اســتفاده قرار گرفته اســت. ترکیبات گوگرددار نظیر دی سولفید 

هیدروژن سمی و خورنده هستند و باید از ترکیبات 
نفتی جداسازی شوند. برای شیرین سازی گازهای 
ترش باید ترکیبات گوگرددار را از فرآورده های نفتی 
حذف کرد. یکی از روش ها ســوزاندن گوگرد است 
که اثرات زیســت محیطی به همراه دارد و به جای 
آن می توان از بازیابی گوگرد استفاده کرد. مهمترین 
فرایند گوگردزدایی در صنایع پتروشــیمی و پالایشــگاه ها، فرایندی به 
نام کلاوس اســت که در آن گوگرد از هیدروژن ســولفید موجود در گاز 
طبیعی و در گازهایی که به عنوان فرآورده های جانبی طی پالایش نفت 
خام تولید می شوند، استخراج می شود. بازیابی به روش کلاوس می تواند 
۹۲ تا ۹۵ درصد گوگرد را حذف کند. محصول گوگرد به دســت آمده 

از این روش هم قابل استفاده بوده که از نظر اقتصادی به صرفه است.

استفاده از کاتالیست های آلومینای فناوران ایرانی در پتروشیمی کشور

مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی خارک گفت: این پتروشیمی 
توانســت در آذرماه رکورد تولید روزانه ۳ هزار و ۴۱۲ تن 

)۱۵ آذرماه( ثبت کند.
حســن وفایــی گفت: کارکنان پتروشــیمی خارک 
توانســتند در آذرماه رکورد روزانه تولید را با  ۳ هزار 
و ۴۱۲ تن )۱۵ آذرماه ( جابه جا کنند و در این ماه با 
فروش مقداری ۱۷۵ هزار تن رکورد فروش ماهانه این 

شرکت را در دو سه دهه اخیر ثبت کنند. وی افزود: در 
۹ ماه امســال با تولید ۸۵۸ هزار تن در مقایســه با تولید 

۸۰۰ هزار تن مدت مشــابه پارســال و فروش حجمی ۸۴۲ 
هزارتن در مقایســه با ۸۰۶ هزار تن مدت مشــابه پارسال و فروش 

ارزشــی حدود ۹ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان در مقایســه با ۷ هزار و ۹۰۰ 
میلیارد تومان مدت مشــابه پارســال، ســالی کم نظیر را در تولید و فروش 

حجمی و ریالی تاکنون رقم زدیم.مدیرعامل شرکت پتروشیمی 
خارک اظهار کرد: افزون بر توجه به تولید و فروش توسعه 
همه جانبه و توجه به طرح های توسعه ای، پرونده های 
حقوقی راکد، مسئولیت اجتماعی و رفاه کارکنان را 
از برنامه های دیگر برشــمرد و گفت: در این مدت 
توجه به طرح های  توسعه ای و زنجیره ارزش از جمله 
تبدیل متانول به اتانول و اسید استیک در دستور کار 
گرفت.وفایی با اشاره به مسئولیت اجتماعی شرکت 
گفــت: مردم خونگرم و مهربــان خارک باید از مزایای 
پتروشــیمی خارک بهره مند باشــند و در ابتدای کار پس از 
دیدار با مســئولان اســتان بوشهر و خارک پروژه ساخت مدرسه ۹ 
کلاسه را پس از ۱۰ سال در ۱۰ روز با همراهی هیئت مدیره آغاز کردیم 
و در ۱۰ ماه با استفاده از پیمانکار بومی برای اجرا آن، تحویل خواهیم داد.

مدیرعامل شرکت پتروشیمی خارک بیان کرد:

رکوردشکنی تولید روزانه در پتروشیمی خارک

یکی از شــرکت های فناور مستقر در دانشگاه 
علم و صنعت ایران سیستمی را در فاز نمونه 
اولیه ساخته که قادر به پایش ۷ عنصر است.

امیرحســین جلائیــان از محققان این طرح   
دستگاه ساخته شده در این شرکت را دستگاه 
CTD دانســت و گفت: بر روی این دستگاه ۶ 

سنسور نصب شده که شامل سنسورهای PH، پروفیل، هدایت 
الکتریکی )conductivity(، دما، اکســیژن و شوری )Salinity( و 
ترکیبات آلی اســت. وی کاربرد این دســتگاه را پایش آب در 
ســدها و یا اقیانوس ها دانســت و اظهار کرد: این دستگاه بر روی 
سطح آب در عمق ۷۰ تا ۸۰ متری آب رهاسازی می شود و این 

پارامترها را در یک فایل اکسل به کاربر ارائه می دهد.

جلائیان با بیان اینکه کاربر از طریق اینترنت 
می توانــد به این داده ها دسترســی داشــته 
باشــد، اظهار کرد: این دستگاه اپراتور را قادر 
به سنجش کیفیت آب می کند. این محقق با 
بیان اینکه نمونه اولیه آن ساخته شده است، 
خاطر نشــان کرد: این دســتگاه مورد تست 
میدانی قرار گرفته اســت. این یکی از تســت ها در سد کارون ۴ 
بوده است. وی با بیان اینکه نمونه وارداتی این دستگاه در کشور 
موجود بوده اســت، یادآور شــد: این دستگاه تاکنون ۴ سنسور 

بوده و ۷ سنسوره آن تاکنون در کشور موجود نبوده است.
به گفته جلائیان، این شرکت موفق به تولید نمونه این دستگاه 

با ۷ سنسور شده است.

پایش کیفیت آب با دستگاه ۷ سنسوره ایرانی

 شانزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی، 
تجــاری و علمــی جمهوری اســلامی ایــران و جمهوری 

تاجیکســتان و نیز نمایشــگاه »ایران ساخت« در هفته 
جــاری در دوشــنبه )پایتخت تاجیکســتان( برگزار 

می شود.
 شانزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی، تجاری، فنی و صنعتی ایران و تاجیکستان 

به ریاســت »علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو از پنجم تا 
هشتم ماه جاری در شهر دوشنبه پایتخت تاجیکستان 

برگزار می شود. همچنین نخستین نمایشگاه تخصصی »ایران 
ساخت« در حاشیه این اجلاس دایر خواهد شد؛ نمایشگاه تخصصی 

»ایران ســاخت« باهدف معرفی توانمندی های جمهوری اســلامی ایران در 
صنایع پایه با حضور ۳۰ شــرکت برتر ایرانی در روزهای پنجم تا هشــتم 

دی ماه سال جاری در شهر دوشنبه تاجیکستان برپا می شود. این 
رویداد بزرگ، فرصت مناسبی برای تبادل اطلاعات، برقراری 
ارتباطات تجاری جدید، افزایش توانمندی کســب وکار 
و آشــنایی با آخرین دستاوردهای شرکت های ایرانی 
خواهــد بــود و به عنوان پلی برای توســعه صادرات و 
تبادل تجارب با کشــور مذکور اســت. خدمات فنی 
مهندسی، انرژی )آب، برق، نفت و گاز(؛ آهن و فولاد، 
معدن و صنایع معدنی )شناسایی، اکتشاف، استخراج(؛ 
ساختمان و مهندسی عمران، صنعت، ماشین آلات صنعتی 
و خطوط تولید؛ تجهیزات پزشکی، گردشگری سلامت، مواد و 
محصولات دارویی و سلولزی، کشاورزی، دامپروری و خدمات وابسته 
و همچنین بازرگانی و حمل ونقل از جمله گروه های کالایی حاضر در اولین 

نمایشگاه تخصصی ایران ساخت در شهر دوشنبه خواهند بود.

پنجم تا هشتم دی ؛

شانزدهمین کمیسیون مشترک همکاری های ایران و تاجیکستان برگزار می شود
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کانون دفاتر خدمات الکترونیک قضایی اعلام کرد:
ایجاد سامانه »پناه« برای ارائه خدمات 

غیرحضوری قضایی
مدیرعامــل کانــون دفاتــر خدمــات 
الکترونیک قضایی گفت: از اوایل ســال 
جــاری مطابق برنامه ریزی ها، نیاز به یک 
سامانه ارائه خدمات غیرحضوری احساس 
شد؛ بنابراین کانون با برنامه ریزی صورت 
گرفتــه و تلاش هــای تیم فنــی کانون، 
ســامانه »پناه« به عنوان یک سامانه ای 
که زیرســاخت لازم بــرای ارائه خدمات 

غیرحضوری دفاتر را به مردم فراهم می کند، ایجاد شد.حسن روحانی نیا 
مدیرعامل کانون دفاتر خدمات الکترونیک قضایی، اظهار داشت: یک 
دهه از فعالیت دفاتر خدمات الکترونیک قضایی می گذرد و در این مدت 
یک دوره تاسیس و یک دوره تثبیت را تجربه کرده اند و به نظر می رسد 
که اکنون موعد آن است که بسته خدمات در دفاتر خدمات الکترونیک 

قضایی تکمیل شود و توسعه یابد.
روحانی نیا با اشاره به ارائه خدمات متنوع برای اقشار مختلف جامعه در 
دفاتر گفت: تاکنون برای اقشار مختلف اجتماعی برنامه ریزی خدمت 
داشتیم از جمله برای محرومان و افراد تحت پوشش کمیته امداد امام 
خمینی ره و ســازمان بهزیســتی کشور طرح مواسات اجرا شده است.

وی ادامه داد: طرح خدمات جهادی برای افراد محروم حاشــیه کشــور 
اجرا شده است همچنین برای افراد سالخورده، ایثارگران و معلولین نیز 
خدمات سیار تعریف شده است و اکنون وقت آن است تا برای افرادی که 
امکان دریافت خدمات غیرحضوری دفاتر را دارند تدارک لازم را ببینیم.

مدیرعامل کانون دفاتر خدمات الکترونیک قضایی درباره ارائه خدمات 
غیرحضوری توضیح داد: از اوایل سال جاری مطابق برنامه ریزی ها، نیاز 
به یک سامانه ارائه خدمات غیرحضوری احساس شد؛ بنابراین کانون با 
برنامه ریزی صورت گرفته و تلاش های تیم فنی کانون، سامانه »پناه« به 
عنوان یک سامانه ای که زیرساخت لازم برای ارائه خدمات غیرحضوری 

دفاتر را به مردم فراهم می کند، ایجاد شد.

    خبر

تغییر آدرس بازار سیاه دارو و مکمل از ناصرخسرو و 
کوچه مروی به سکوهای اینترنتی و فضای مجازی؛ 
جنجالی که در گیر و دار گرفتاری های تامین دارو و 
شیرخشک، برای سازمان غذا و دارو دردسرساز شده و 
این در شرایطی است که دست این سازمان همچنان 
در برخورد با فروش غیرمجاز و قیمت های چند برابری 

داروها در بازارهای غیررسمی، بسته است.
 مشــخص است که سکوهای اینترنتی نیز مانند هر 
کسب و کار دیگری با نگاه »فروش« و کسب درآمد، 
وارد مقولــه ای نظیر »دارو« شــده اند؛ موضوعی که 
با نگاه داروســازان به »ارایه« دارو به عنوان کالایی 
ســلامت محور در تناقض است و همین موضوع هم 
مســبب بــروز چالش ها و نابســامانی هایی در بازار 

حساس و البته پیچیده دارو شده است.
فروش داروهای ممنوعه و نظارت هایی که نیست

تسهیل عرضه داروهای قاچاق، تقلبی، تاریخ گذشته 
و مبداء نامشــخص، امکان بارگذاری نســخه های 
جعلی، حذف داروســاز از چرخه ارایه خدمت، خطر 
سوء استفاده از اطلاعات بیماران و حتی تبلیغ دارو 
از آفات فروش اینترنتی دارو بدون نظارت حاکمیت 
است؛ کسب و کاری که اصرار برخی بر آن، نظارت های 
وزارت بهداشــت و ســازمان غذا و دارو بر بازار دارو را 
کم رنگ کرده و بر همین اســاس هم هســت که به 
اذعان مســوولان امر، داروهایی بعضا فاقد اصالت از 
ســقط جنین و مخدر گرفته تــا داروهای مرتبط با 
خودکشی به راحتی از سوی برخی سکوهای اینترنتی 
بــا قیمت های چندین برابری به فروش می رســند. 
موضوعــی که چندی پیش بــه تعقیب کیفری دو 

ســکو منجر شد و مسعود ستایشی - سخنگوی قوه 
قضاییــه نیز بــا اعلام آن، تاکید کرد که مدیران این 
ســکوها و داروخانه هایی که مبادرت به همکاری و 
فروش بدون نسخه دارو کردند به اتهام حمل، فروش و 
نگهداری داروهای قاچاق قرار جلب دادرسی برایشان 
صادر شــد و پرونده متضمن کیفرخواست به دادگاه 

انقلاب ارسال شد.
در هــر حال چندی قبل مصوبه ای برای عرضه دارو 
در پلتفرم هــای اینترنتی در هیات مقررات زدایی به 
تصویب رســید که البته به اذعان دکتر محمدی – 
رییس سازمان غذا و دارو، با مخالفت این سازمان و 
اعــلام نظر معاون اول رئیس جمهور، این مصوبه در 
ستاد تنظیم بازار ابطال و مقرر شد از مسیری صحیح 

پیگیری شود.  رییس سازمان غذا و دارو در این باره 
با تاکید بر اینکه مخالفتی با دارورسانی درب منزل 
بیماران نداریم و از این موضوع استقبال هم می کنیم، 
در عین حال به ایسنا می گوید: تاکید داریم همانطور 
که دارورسانی بیماران ام. س )در تهران( و جانبازان 
)از طریق بیمه دی به عنوان خریدار خدمت جانبازان 
- در تهران( به درب منزل آنها انجام می شــود؛ ورود 
پلتفرم ها به عرضه دارو نیز با باید برنامه ریزی و نظارت 
صحیح صورت گیرد؛ این درحالیست که اکنون مسیر 
عرضه دارو در بستر اینترنت، مسیری نادرست است 
و داروها بدون مجوز وزارت بهداشت و زیر نظر افراد 

فاقد صلاحیت عرضه می شوند.
وی بــا اعلام اینکه دســتورالعمل مربــوط به ارایه 

اینترنتی دارو در حال تدوین اســت و تا پایان ســال 
ابلاغ می شــود، تاکید می کند: از توســعه فناوری و 
بکارگیری آن در حوزه ســلامت استقبال می کنیم؛ 
اما در عین حال باید در نظر داشــت که »ســلامت« 
حوزه  پیچیده ای است و با جان افراد در ارتباط است؛ 
بنابراین نمی توان بدون مطالعه و نسنجیده به حوزه 
سلامت و مشخصا حوزه دارو ورود کرد. از طرفی هم 
طبق قانون، تنها محل عرضه دارو، »داروخانه« است؛ 
بنابراین پلتفرم ها با رعایت ضوابط و الزامات مورد نظر 
سازمان غذا و دارو، تنها می توانند در حوزه »حمل« 
و نه »فروش« دارو فعالیت داشته باشند. در مجموع 
این ضوابط و الزامات در حال تدوین اســت و بزودی 

نهایی می شود.
رییس ســازمان غذا و دارو در همین رابطه به الزام 
حضــور بیمــار در داروخانــه و ثبت کــد ملی برای 
دریافــت برخی داروهای خاص اشــاره می کند و به 
ایســنا می گوید: در ایــن قبیل داروها ثبت کد ملی 
بیمار در سامانه تیتک الزامی است؛ این درحالیست 
که اکنون هم برخی از پلتفرم ها همین داروها را خارج 
از سامانه تیتک به فروش می رسانند که تخلف است.

لازم به ذکر است که اکنون هم دارورسانی درب منزل 
بیماران به صورت محدود و به نوعی اجرای آزمایشی از 
سوی بیمه دی که خود خریدار خدمت برای جانبازان 
اســت )در تهران( و همچنین سازمان بیمه سلامت 
برای بیماران ام. اس استان تهران در حال انجام است؛ 
ماجرای کلید خوردن این موضوع هم بازمی گردد به 
دوران اپیدمی کرونا و مباحث مرتبط با رعایت فاصله 

اجتماعی و اعمال محدودیت های رفت و آمدی.

دردسر »ناصرخسروِ«مجازی برای »دارو«

اجتماعی

جوانان ۱۶ تا ۳۰ ســال که به بیماری ســرطان مبتلا هســتند، می توانند با مراجعه به موسســه 
خیریه رضوی از تمامی امکانات و حمایت های رایگان برخوردار شوند.

، نسترن رضوی مدیر این موسسه، افزود: خدمات ویزیت مشاوره درمان به صورت رایگان، تامین 
بخشــی از هزینه دارویی و درمانی، اســکان بیماران تحت درمان، کمک به بالا بردن اعتماد به 
نفس بیمار با ایجاد توانمندســازی و اشــتغال، برگزاری کلاس های آموزشی و کارگاه ها و غیره 
از مواردی است که بیماران سرطانی ارایه می شود.وی با بیا اینکه یکی از اهداف مهم در مسیر 
حمایت و درمان جوانان مبتلا به ســرطان تقویت روحیه و بالا بردن انگیزه در آنهاســت، اظهار 
داشــت:در حال حاضر بیش از ۳۰۰ بیمار مبتلا به ســرطان عضو این موسســه بوده و در تلاش 
هســتیم با حمایتهای مادی و معنوی از آنها در راســتای کاهش آلام و دردهای بیماران جوان 
گام برداریم.رضوی ادامه داد: در کشور شاهد افزایش نرخ ابتلا به برخی از سرطان ها هستیم 
که این زنگ خطری است که توجه و سرمایه گذاری بیشتر در این زمینه و بخصوص راههای 

پیشگیری و تشخیص زودهنگام سرطان را مشخص می کند.

مدیر موسسه خیریه رضوی بیان کرد:

 ارایه خدمات رایگان به بیماران سرطانی
 ۱۶ تا 3۰ سال

      کاریکاتور

      کوتاه از جامعه

رئیــس انجمن صنفی مراکز اســقاط خودرو 
ضمن تشریح آخرین وضعیت اسقاط خودروها 
و آسیب تاخیر هشت ماهه در تصویب و ابلاغ 
آیین نامــه از رده خارج کــردن خودروهای 
فرسوده، به واریز ۱.۵ درصد قیمت خودروها 
به صندوق ملی محیط زیست در صورت نبود 

گواهی اسقاط به تعداد کافی، اعلام کرد که 
تاکنون بایستی ۸.۸ هزار میلیارد 

تومان در صندوق باشد که 
طبق اطلاعــات واصله 
اکنــون این عــدد در 
حدود ۴۰۰۰ میلیارد 

تومان است.
 محمــود مشــهدی 

شریف در نشست خبری 
خود، ضمن اشاره به اهمیت 

موضــوع اســقاط خودروهای 
فرسوده از چند منظور، اظهار کرد: در وهله  

اول اســقاط خودروهای فرسوده برای کاهش 
آلودگی هواست که این روزها نیز بسیار مورد 
بحث بوده است. طبق آمار تعداد مرگ و میر 
ناشی از آلودگی کشور، بیش از ۲۶ هزار نفر در 
سال اعلام شده که از این تعداد بالغ بر ۶۴۰۰ 
نفر در تهران بر اثر آلودگی هوا جان خود را از 
دســت می دهند. میزان خسارت ناشی از این 
آلودگی در کمترین حالت ممکن ۸.۲ میلیارد 
دلار تا ۱۱.۳ میلیارد دلار در سال برآورد شده 
اســت که بر اساس نرخ فعلی ارز  حدود ۵۶۸ 

همت ) ۵۶۸ هزار میلیارد تومان( میزان زیان 
آلودگی ناشی از آلودگی هوا در سال است که 

رقم بسیار بزرگ و قابل توجهی است.
رئیس انجمن صنفی مرکز اســقاط و بازیافت 
خودرو خاطر نشــان کرد: این درحالیســت 
که در ســال گذشــته تنها ۳ روز هوای پاک 
در کشــور داشــته  و فاجعه زمانی است 
کــه بدانیم طی ۱۰ ســال اخیر 
تنهــا ۱۵۰ روز هوای پاک 
در کشور داشته ایم. این 
درحالیســت که نیمی 
از آلودگــی هوا مربوط 
بــه  منابــع متحرک 
اســت که قطعاً بخش 
زیــادی از آن مربوط به 
خودروهای فرسوده و نیمی 
هم البته خودروهای نویی است 
که نمی توانند اســتاندارهای لازم را پاس 
کنند.وی افزود: از دیگر دلایل اهمیت اسقاط 
خودروهای فرسوده، کاهش مصرف سوخت 
اســت؛ هر خودرو فرسوده تقریباً روزانه ۴.۱۳ 
لیتــر مصرف مــازاد بنزین دارد که با نرخ ۷۰ 
سنت قیمت فوب خلیج فارس، ۳۵ هزار تومان 
محاســبه می شود که نسبت به مصرف بنزین 
آزاد، هر یک خودروی فرســوده ۱۳۲ هزار و 
۱۶۰ تومان بنزین بیشتر در روز مصرف می کند 
که این عدد در سال به ۴۸ میلیون و ۲۳۸ هزار 

تومان در سال می رسد.

رئیس انجمن صنفی مراکز اسقاط خودرو عنوان کرد:

 آسیب تاخیر در تصویب
 یک آیین نامه

به گفته معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس 
سازمان نهضت سوادآموزی، توسعه سواد در 
ایران به ۹۸ درصد رسیده و فاصله بین توسعه 
ســواد بین زنان و مردان به ۶ درصد تقلیل 

یافته است.
 علیرضــا عبدی در نشســتی خبری که به 

مناســبت چهل وچهارمیــن ســالگرد 
تشــکیل ســازمان نهضــت 

سوادآموزی با موضوع "گام 
دوم نهضت" برگزار شد، 
با اشاره به اول تا هفتم 
دی ماه به عنوان هفته 
اظهار  ســوادآموزی 
کرد: جریــان نهضت 

ســوادآموزی در ســال 
۵۸ با صدور پیامی توســط 

امام خمینی)ره( آغاز شــد. آن 
زمان در گروه سنی ۱۰ تا ۴۹ سال، ما ۴۷ 

درصد باســواد داشتیم و فاصله  ۲۳ درصدی 
بین توســعه ســواد زنان و مــردان و فاصله 
۳۴.۹ درصدی بین ســواد در مناطق شهری 
و روســتایی داشــتیم. وی ادامه داد: در حال 
حاضر وضعیت سواد در ایران در گروه سنی 
۱۰ تا ۴۹ ســال به نزدیک ۹۸ درصد رسیده 
است. فاصله باسوادی زنان و مردان به ۶ درصد 
کاهش یافته اســت. همچنین اختلاف سواد 
در مناطق شــهری و روستایی به ۱۱ درصد 
رســیده اســت. این اتفاق مگر بر اساس یک 

جریان نهضتی و مردمی نمی افتاد.
معاون وزیر آموزش و پرورش با اشاره به پیام 
صادر شــده از ســوی دبیرکل یونسکو در ۱۷ 
شهریور امسال، یادآور شد: ایشان پیامی صادر 
کردند که قســمتی از آن این بود که در ۴۰ 
سال گذشته رشد باسوادی در دنیا حدود ۱۸ 
درصد بوده است این در حالی است که در 
کشــور ما در این مدت این رشد 
بالــغ بر ۵۰ درصد و تقریبا 
۲.۵ برابر دنیا بوده است؛ 
یعنــی شــتاب خوبی 
در امــر ســوادآموزی 
داشتیم. مضافا بر اینکه 
جمعیت ما در سال ۵۵ 
حدود ۳۵ میلیون بوده و 
الان ۸۶ میلیون به بالاست 
یعنــی عــلاوه بر اینکــه در امر 
ســوادآموزی شتاب ۲.۵ برابری نسبت به 
دنیا داشــتیم، افزایش جمعیت را هم تجربه 
کردیم. رئیس سازمان نهضت سوادآموزی با 
بیان اینکه ماموریت این سازمان در گام اول 
در راســتای خواندن و نوشــتن برای ایرانیان 
طراحی و هدف گذاری شده بود گفت: در این 
میان با عنایت به تعریف گام دوم برای انقلاب 
اســلامی، نهضت سوادآموزی هم با توجه به 
سیاست های بیانیه گام دوم و رویکرد جدید 
داخلی و خارجی برای خود تکلیفی مشخص 

و طراحی کرده است.

رئیس سازمان نهضت سوادآموزی اعلام کرد:

آغاز گام دوم نهضت سوادآموزی با توسعه 
»سوادهای جدید«

 در حالــی کــه کمتــر از دو هفته به پایان 
پویش ملی ســلامت باقیمانده، آمارهای 
وزارت بهداشــت حکایــت از آن دارد که 
حــدود ۴۷ درصــد جامعه هدف که افراد 
بالای ۱۸ ســال هســتند، در این رویداد 

سلامت محور مشارکت کرده اند.
پویــش ملی ســلامت از ۲۰ آبان ماه 

در سراســر کشور آغاز شد تا 
وضعیــت افراد بالای ۱۸ 

ســال از نظــر بیماری 
فشــارخون  هــای 
مــورد  دیابــت  و 
غربالگری قرار گیرد؛ 
این طرح تا ۱۵ دی ماه 

اجرا می شــود و وزارت 
بهداشــت قصد دارد برای 

همه شرکت کنندگان در این 
طرح ملی پرونده سلامت ایجاد کند.

آنطور که بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی در آغاز این پویش 
اعلام کرده بود، اگر ۷۰ درصد جامعه آماری 
مورد نظر در این پویش مشارکت کنند، این 
پویش به اهداف خود رســیده است.اکنون 
جدیدترین آمارهای وزارت بهداشــت که 
روز شــنبه - ۲ دی - منتشــر شد، نشان 
می دهد که با گذشــت ۴۰ روز از اجرای 
این پویش در مجموع ۲۱ میلیون و ۱۳۲ 
هزار و ۲۸۴ نفر در »پویش ملی سلامت« 

در زمینه بیماری های پرفشــاری خون و 
دیابت در سطح کشور، غربالگری شده اند.

نکته حایز اهمیت این اســت که از مجموه 
افــراد غربال شــده، ۴۳۰ هزار و ۲۲۷ نفر 
با احتمال ابتلا به پرفشــاری خون و ۲۶۷ 
هزار و ۲۷۷ نفر با احتمال دیابت شناسایی 
شدند.همچنین در ۲۴ ساعت گذشته 
۶۷ هزار و ۷۷ نفر در این پویش 
غربالگری شدند که از این 
تعــداد ۲ هزار و ۱۱ نفر 
پرفشاری  احتمال  با 
خــون و ۹۲۱ نفــر 
بــا احتمــال دیابت 
شناســایی شــدند.

منظــور از »احتمــال 
دیابــت« قند خون ۱۲۶ 
بــه بالا و منظــور از »احتمال 
پرفشــاری خون«، عدد ۱۴۰ روی ۹۰ 
میلیمتر جیوه )۱۴ روی ۹( به بالا اســت.

طبق گفته وزیر بهداشت، جامعه هدف در 
ایــن پویــش ملی حدود ۴۵ میلیون نفر را 
شــامل می شــود؛ بر این اساس و با توجه 
بــه اینکــه تاکنون بیش از ۲۱ میلیون نفر 
در این طرح مشــارکت کرده اند، می توان 
اینگونه محاســبه کرد که تعداد مشارکت 
کننــدگان هنوز به نیمی از جمعیت هدف 
نرسیده است و تنها ۴۷ درصد از افراد بالای 

۱۸ سال در این طرح شرکت کرده اند.

بر اساس آمارهای وزارت بهداشت؛ 

4۷ درصد جامعه هدف در پویش ملی سلامت 
مشارکت کردند

آگهی رای هيات قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی
 و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر آراء صادره هیات تعیین تکلیف مستقر در ثبت اسناد و املاک شهرستان 
ســنندج، تصرفات مالکانه و بلامعــارض متقاضیان ذیل تاییــد گردیده لذا 
بدین وســیله مشــخصات املاک در دو نوبت به فاصلــه 15 روز جهت اطلاع 
عموم آگهی می گردد ،درصورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم نمایند و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواســت خود را بــه مرجع قضائی تقدیم نمــوده و گواهی اخذ و تحویل 
اداره ثبت نمایند.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض ســند مالکیت طبق مقررات صادر خواهد شــد.صدور سند مالکیت 

مانع مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
1-ششــدانگ یکبابخانه بنام آقای رحمت الله شــیخ رحمانــی فرزند صدیق 
صادره سنندج به مساحت ششــدانگ 185/67 متر مربع تحت پلاک 5991 
فرعی از 4-اصلی بخش ده منطقه 2 سنندج جزء نسق شماره 14257 مورخ 

1344/1/16 تنظیمی دفتر اسناد رسمی شماره 10 سنندج
تاریخ انتشار نوبت اول:یکشنبه 1402/10/03
تاریخ انتشار نوبت دوم:دوشنبه 1402/10/18

احمدیان-رئيس ثبت اسناد منطقه دو سنندج

آگهی مفقودی
اصل سند مالکیت )برگ ســبز( و اصل سند و فاکتور فروش 
کمپانــی و کارت شناســایی خــودرو پراید به رنــگ نقره ای 
مدل 1385 به شــماره موتور 1449960 و شــماره شاســی 
S1412285772057  و شــماره انتظامی ایران 38 – 151 
ط 53 به نام ثریا عامری مفقود گردیده و  از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.
ایلام 
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تناقض های دعوت از کشتی گیران به اولین اردو؛
وقتی منافع ملی قربانی لیگ می شود!

مشخص نیست چرا سرمربی جدید تیم ملی 
کشــتی آزاد شــیوه متفاوتی را در دعوت از 
کشتی گیران در اوزان ده گانه به اولین اردوی 

تیم ملی اتخاذ کرده است.
در پایــان رقابت های کشــتی آزاد قهرمانی  

کشــور به عنوان مرحله نخست انتخابی تیم 
ملی، محســن کاوه سرمربی جدید تیم ملی 
کشتی آزاد، ۲۸ کشتی گیر را به اولین اردوی 
تیم ملی دعوت کرد.اما نگاهی به اسامی نفرات دعوت شده به اردو در اوزان 
دهگانه نشــان می دهد، کاوه نگاه یکســانی به کشتی گیران دارای رتبه برای 

دعوت به اردوی تیم ملی نداشته است.
به عنوان مثال در ۵ وزن ۵۷، ۶۱، ۶۵ ،۹۲ و ۱۲۵ کیلوگرم، نفرات اول، دوم به 
همراه یکی از نفراتی که در جایگاه سوم مشترک قرار گرفته اند به اردو دعوت 
شده اند اما مشخص نیست چرا کشتی گیر دیگری که در جایگاه سوم مشترک 
قرار گرفته راهی به اردو پیدا نکرده اســت؟ مثلا در وزن ۶۵ کیلوگرم مجید 
داســتان که شــاگرد محسن کاوه است، به عنوان سومی این وزن رسید و به 
اردو دعوت شده اما داریوش ولی زاده جایی در میان دعوت شدگان ندارد. این 
اتفاق برای ویسی در ۵۷، کاظمی در ۶۱، ارشک محبی در ۹۲ و رضا چراغی 
در ســنگین وزن نیز رخ داده اســت.همچنین در وزن ۷۰ کیلوگرم مشخص 
نیست چرا فقط نفر اول به همراه امیرمحمد یزدانی به اردوی تیم ملی دعوت 
شده و خبری از نفرات دوم و سوم مشترک نیست.در وزن ۷۴ کیلوگرم ۲ نفر 
برتر به همراه یونس امامی راهی اردو شده اند و در وزن ۷۹ کیلوگرم نیز تنها 
نفر اول به همراه محمد نخودی راهی اردو شده است.در ۸۶ کیلوگرم ۲ نفر 
نخســت دعوت شــده اند و عجیب اینکه در وزن ۹۷ کیلوگرم نفر نخست به 
همــراه مبیــن عظیمی که در رقابت های وزن ۸۶ کیلوگرم انتخابی تیم ملی 
ناکام محض بود و به هیچ عنوانی نرسید به اردوی تیم ملی دعوت شده اند!

دعوت کاوه از عظیمی در وزن ۹۷ کیلوگرم نشــان دهنده بی برنامگی کادر 
فنی در قبال سرنوشت این کشتی گیر است. عظیمی چند روز پیش در فینال 
لیگ برتر کشــتی آزاد در عرض تنها ۲۳ ســاعت مجبور شد ۸ کیلوگرم وزن 
کم کند و برای تیم انبوه سازان هوتن که آن زمان محسن کاوه نقش اصلی 
در بســتن و هدایت این تیم را داشــت در وزن ۸۶ کیلوگرم به میدان برود؛ 
اتفاقی که باعث شــد عظیمی شــدیدا دچار افت بدنی شود وحتی این اقدام 
می توانست آسیب دیدگی جدی این کشتی گیر با آتیه را بخاطر کسب یک 
پیروزی در لیگ کشــتی به دنبال داشــته باشــد. او پس از آن در انتخابی تیم 
ملی نیز در وزن ۸۶ کیلوگرم به میدان رفت و با نمایشی بسیار ضعیف به کار 
خود پایان داد که دو بار وزن کم کردن شدید در فاصله کوتاه قطعا در تغییر 
سرنوشت این کشتی گیر جوان تاثیر منفی داشته است.. حال مشخص نیست 
چرا کاوه او را در دو وزن بالاتر یعنی در وزن ۹۷ کیلوگرم به اردوی تیم ملی 
دعوت کرده است؟ اگر عظیمی کشتی گیر وزن ۹۷ کیلوگرم است پس چرا 
او را مجبور کردند که ۸ کیلوگرم در عرض یک شبانه روز کم کند و بخاطر 
منافع یک تیم یا یک عده در فینال لیگ در وزن ۸۶ کیلوگرم کشتی بگیرد؟

بانک مرکزی اعلام کرد
 رشد ۴.۷ درصدی اقتصاد

 در نیمه نخست امسال
بانــک مرکزی اعلام کرد: رشــد اقتصادی 
کشور در شش  ماهه اول امسال "با احتساب 
نفت" و "بدون احتساب نفت" نسبت به دوره 
مشــابه ســال قبل به ترتیب با افزایش ۴.۷ و 
۳.۶ درصدی همراه بوده اســت. تحقق رشد 
اقتصادی مثبت در فصول اول و دوم ســال  
جاری و در امتداد رشد اقتصادی سال گذشته 
حکایت از تداوم رشد قابل قبول فعالیت های 

اقتصادی در کشور دارد.
بر اســاس محاســبات مقدماتی اداره حساب های اقتصادی این بانک، تولید 
ناخالص داخلی به قیمت پایه )به قیمت های ثابت سال ۱۳۹۵( در سه ماهه 
دوم سال ۱۴۰۲ به رقم ۴۳۱۸.۰ هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به سه 
ماهه دوم ســال ۱۴۰۱، رشــد ۳.۶ درصدی را نشان می دهد. همچنین رشد 

اقتصادی بدون نفت طی دوره مذکور معادل ۲.۴ درصد بوده است.
اهم تحولات رشد اقتصادی   

بررسی وضعیت سرمایه گذاری در بخش های مختلف اقتصادی )به قیمت های 
ثابت سال ۱۳۹۵( مبین آن است که در سه ماهه دوم سال ۱۴۰۲ "تشکیل 
سرمایه ثابت ناخالص" از رشد ۶.۴ درصدی نسبت به دوره مشابه سال قبل 
برخوردار شده است؛ به طوری که در دوره مزبور، رشد تشکیل سرمایه ثابت 
ناخالص در دو زیربخش اصلی "ماشین آلات" و "ساختمان" به ترتیب معادل 
۱۱.۸ و ۳.۴ درصد بوده اســت. گفتنی اســت؛ رشــد تشکیل سرمایه ثابت 
ناخالص در ســه ماهه دوم ســال ۱۴۰۱ معادل ۶.۶ درصد و در دو زیربخش 
اصلی "ماشین آلات" و "ساختمان" به ترتیب ۱۱.۸ و ۳.۹ درصد بوده است.

در مجموع عملکرد تولید ناخالص داخلی کشور به قیمت پایه در شش ماهه 
اول ســال ۱۴۰۲ "با احتســاب نفت" و "بدون احتســاب نفت" به قیمت های 
ثابت سال ۱۳۹۵ به ترتیب به ۸۱۱۰.۷ و ۷۳۵۵.۴ هزار میلیارد ریال رسید 
که نســبت به دوره مشــابه ســال قبل به ترتیب با افزایش ۴.۷ و ۳.۶ درصدی 
همراه بوده است. تحقق رشد اقتصادی مثبت در فصول اول و دوم سال جاری 
و در امتداد رشــد اقتصادی مثبت کلیه فصول ســال ۱۴۰۱ حکایت از تداوم 

رشد قابل قبول فعالیت های اقتصادی در کشور دارد.
بررســی عملکرد رشد اقتصادی بر حســب گروه فعالیت های اقتصادی )به 
قیمت های ثابت سال ۱۳۹۵( نشان می دهد، رشد تولید ناخالص داخلی در 
سه ماهه دوم سال ۱۴۰۲ حاصل تحقق رشد مثبت ارزش افزوده در تمامی 
گروه های اصلی بوده است. لازم به توضیح است در دوره مزبور، رشد محقق 
شــده گروه های "نفت و گاز"، "صنایع و معادن"، "خدمات" و "کشــاورزی، 
جنگلداری و ماهیگیری" نســبت به دوره مشــابه سال قبل به ترتیب معادل 
۱۷.۸، ۳.۷، ۲.۷ و ۰.۱ درصد است.  بررسی تولید ناخالص داخلی برحسب 
اقلام هزینه نهایی )به قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵( در ســه ماهه دوم سال 
۱۴۰۲ نشان می دهد، "هزینه های مصرف نهایی بخش خصوصی" و "تشکیل 
سرمایه ثابت ناخالص" به ترتیب از نرخ های رشد ۴.۴ و ۶.۴ درصد نسبت به 

دوره مشابه سال قبل برخوردار بوده اند. 

    خبر

    خبر

بلاتکلیفی کمانداران برای مسابقات سهمیه 
پارالمپیک پاریس

مربــی تیم ملــی پاراتیروکمان گفت: با 
وجود اینکه از فدراسیون تیروکمان جدا 
شدیم اما هیچ برنامه مشخصی نداریم و 
کمانداران در بلاتکلیفی به سر می برند.

جبرئیــل عبادی اظهار کرد: بعد از بازی 
های پاراآسیایی هانگژو چین که کهتری 
سرمربی تیم ملی از سمت خود استعفا 
داد و از فدراســیون تیروکمان نیز جدا 

شــدیم و تحت پوشــش فدراسیون جانبازان و توانیابان قرار گرفتیم 
متاســفانه طی این مدت هیچ خبری از برگزاری اردوها نیســت و 
کسی از فدراسیون با من تماسی نداشته که برنامه های خود را برای 

برگزاری اردوها ارائه دهیم.
وی گفــت: نــه تنها من بلکه کمانداران نیز در بلاتکلیفی قرار دارند و 
واقعا نمی دانم بعد از بازی های پاراآسیایی مربی این تیم هستم یا خیر؟

عبادی با اشــاره به برگزاری آخرین مرحله مســابقات کسب سهمیه 
پارالمپیک پاریس در رشــته پاراتیروکمان در دبی، اظهار کرد: این 
مســابقات اواخر بهمن در دبی برگزار می شــود که آخرین مرحله 
مسابقات کسب سهمیه پارالمپیک پاریس در رشته تیروکمان است. 
تا امروز ۶ سهمیه در کامپوند و ریکرو کسب شده و فرصت کسب ۳ 
سهمیه دیگر در رشته W۱ و ریکرو زنان و مردان را داریم. اگر به این 

مسابقات اعزام نشویم این ۳ سهمیه را از دست خواهیم داد.
مربی تیم ملی پاراتیروکمان افزود: امیدوارم کمیته ملی پارالمپیک 
زودتر وضعیت اردوها و کادر فنی تیروکمان را مشخص کند تا تکلیف 
خــود را بدانیــم.وی در پایان اظهار کرد: میزان حقوق من در اردوی 
تیم ملی چیزی حدود ۲میلیون و هفتصد هزار تومان است که تنها 
با برگزاری اردوها این مبلغ واریزی می شــود. اکنون که ۲ ماه اســت 
از بازی های پاراآسیایی سپری می شود و خبری از برگزاری اردوها 
نیســت این مبلغ ناچیز نیز قطع شــده و امیدم تنها واریز پاداش پای 

سکوی بازی های پاراآسیایی است.

مدافع استقلال بازی مقابل گل گهر را هم 
از دست داد

مدافع استقلال به دیدار فردای تیمش مقابل گل گهر نخواهد رسید.
 ایمان ســلیمی، مدافع اســتقلال که در جریان دیدار تیمش مقابل 
فولاد خوزستان در لیگ برتر دچار کشیدگی همسترینگ شده بود 
در دیدار فردای تیمش مقابل گل گهر سیرجان هم غایب خواهد بود.

سلیمی که این روزها مشغول انجام تمرینات فیزیوتراپی است و به 
احتمال فراوان تا نیم فصل قادر به همراهی استقلال نخواهد بود.

تیم فوتبال استقلال در هفته چهاردهم لیگ برتر فردا در سیرجان 
به مصاف گل گهر خواهد رفت.

    خبر

بانک جهانی:
  دولت ایران در مهار انتظارات تورمی

 و ثبات نرخ ارز موفق شد
بانک جهانی طی گزارشــی با اشــاره به رشــد اقتصاد ایران برای 
چهارمین ســال متوالی، از موفقیت دولت ایران در مهار انتظارات 

تورمی و برقراری ثبات در بازار ارز خبر داد.
 بانک جهانی در گزارشی از شاخص های کلان اقتصاد ایران نوشت: 
اقتصاد ایران برای چهارمین ســال متوالی با کمک بخش نفت در 
مسیر رشد قرار دارد و شاهد حفظ رشد متوسط پایدار اقتصاد ایران 
در ســال ۱۴۰۲ خواهیــم بود. بانــک جهانی در ادامه گزارش خود 
نوشت: اقتصاد ایران نرخ رشد متوسط ۳.۸ درصدی را در سال ۱۴۰۱ 
کســب کرد. این رشــد عمدتاً مربوط به بخش های خدمات و تولید 
صنعتی بود. صنعت نفت نیز با کاهش عرضه در بازار جهانی رشــد 
کرد. مصرف در بخش خصوصی به عنوان محرک اصلی رشد تولید 
ناخالص داخلی در این ســال عمل کرد، در حالی که مصرف بخش 
دولتی به صورت واقعی برای کاهش کســری بودجه کاهش یافت. 
هم صادرات و هم واردات در این سال بیشتر شدند و سرمایه گذاری 

قوی در بخش ماشین آلات باعث رشد آمار سرمایه گذاری شد.
کاهش انتظارات تورمی و ثبات نرخ ارز دستاورد    

اقتصاد ایران در ۱۴۰۲
این گزارش با اشاره به موفقیت دولت ایران در برقراری آرامش در 
بازار ارز طی ســال جاری نوشــت: در سال ۱۴۰۲ کاهش انتظارات 
تورمی و ثبات نرخ ارز به کاهشی شدن تورم ماهانه کمک کرد و این 
با دسترسی ایران به ذخایر ارزی خود در خارج از کشور همراه بود که 
فشارها بر نرخ ارز را کاهش داد. افزایش اخیر صادرات نفت به کاهش 

کسری بودجه و بهبود تراز حساب های جاری کمک کرده است.
صادرات نفت به بالاترین سطح خود از زمان اعمال    

مجدد تحریم ها رسید
از ســه ماهه دوم امســال، صادرات نفت به بالاترین ســطح خود از 
زمان اعمال مجدد تحریم های آمریکا در سال ۱۳۹۷ رسیده است. 
بــا وجــود افزایش واردات، بالا رفتن صادرات نفت در ســال ۱۴۰۱ 
باعث شــد کشــور با مازاد تراز حســاب های جاری در سطح ۱۴.۴ 
میلیارد دلار مواجه شــود. برآورد می شــود بهبود صادرات نفت در 
نیمه نخست ۱۴۰۲ کل تراز تجاری این کشور را مثبت نگه داشته 
باشــد. همچنین پیش بینی می شــود حساب های جاری، همچنان 
مثبــت باقــی بماند، چرا که صادرات نفت خامِ بیشــتر، افت قیمت 
نفــت و همچنیــن افزایش واردات را جبران می کند. دسترســی به 
وجوه مسدود شده به کاهش فشارها بر نرخ ارز و کاهش انتظارات 

تورمی کمک می کند.
رشد اقتصاد ایران در میان مدت ادامه دارد   

این گزارش در پایان نوشت: پیش بینی می شود رشد تولید ناخالص 
داخلی ایران در میان مدت به حرکت خود ادامه دهد و افزایش تولید 
و صادرات نفت به عنوان یکی از عوامل رشــد اقتصاد ایران در این 

مدت عمل کند.

    خبر

 رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس گفت: در قانون بودجه سال آینده 
در صورتی که پروژه های عمرانی به سمت پروژه های مشارکتی حرکت 

کنند، شاهد پررنگ تر شدن نقش بازار سرمایه خواهیم بود.
 رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس گفت: در قانون بودجه سال آینده 
در صورتی که پروژه های عمرانی به سمت پروژه های مشارکتی حرکت 
کنند شــاهد پررنگ تر شــدن نقش بازار سهام خواهیم بود.سید شمس 
الدین حسینی با بیان این که در قانون برنامه هفتم توسعه احکامی برای 
تحرک بازار ســرمایه در نظر گرفته شــده اســت، گفت: در قانون بودجه 
سال آینده اگر پروژه های عمرانی به سمت پروژه های مشارکتی حرکت 
کنند شاهد پررنگ تر شدن نقش بازار سهام خواهیم بود.وی افزود: یکی 

از نکات مثبت بودجه ســال ۱۴۰۳ برای بازار ســرمایه در نظر نگرفتن 
احکام تکلیفی است؛ موارد تشویقی نیز در )قانون الحاق ۳ یا تامین مالی 
تولید و زیر ساخت ها( در نظر گرفته شده که مجلس تلاش خود را برای 

تصویب آن انجام خواهد داد.
رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس در رابطه با نقش ابزارهای تامین 
مالی گفت: در اقتصاد ایران تحلیل های تامین مالی در بازار مالی و پولی 
اکثرا به شیوه سیاست گذاری های سنتی مطرح است و کمتر به روش های 
نوین توجه شده به همین منظور باید با همکاری بانک مرکزی و سازمان 
بورس و اوراق بهادار برنامه های مدونی را به منظور توسعه ابزارهای مالی 

جدید برای تسریع در روند تامین مالی در نظر بگیریم.

رئیس کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی مطرح کرد:

افزایش نقش بازار سرمایه در قالب پروژه های مشارکتی

با اعلام فدراسیون جهانی تنیس، پرونده شکایت دوباره استونی رد شد و 
فدراسیون تنیس ایران میزبان پلی آف گروه دو جهانی باقی ماند.

بعــد از صعــود تیم ملی تنیس دیویس کاپ ایران به گروه 
دو جهانــی آن هم بعد از نیم قرن، اســتونی به عنوان 

اولین حریف ایران در این رقابت ها معرفی شد اما با 
توجه به حساسیت این دیدار و حق میزبانی ایران، 
مسئولان تیم استونی از مدتی پیش با بیان دلایل 
مختلف غیرورزشی، برای حضور در تهران کارشکنی 

کرده و مواردی غیرمنطقی را برای خودداری از این 
سفر اعلام کردند. اولین اقدام مسئولان تنیس استونی 

با بررســی در کمیته دیویس کاپ فدراســیون جهانی رد و بر 
میزبانی ایران تاکید شد اما آنها در اقدامی دیگر با شکایت از فدراسیون 

جهانی تنیس به دادگاه حل و فصل اختلافات لندن و دیوان مستقل این 
نهاد، نســبت به گزارش بازرس فدراســیون جهانی واکنش نشان 
داده و آن را فاقد اعتبار و نقص دانستند. در این جلسه دادگاه 
که به صورت آنلاین و بیش از سه ساعت و نیم به طول 
انجامید، داود عزیزی رئیس فدراسیون ایران به همراه 
امیرساعد وکیل، وکیل بین المللی فدراسیون حضور 
یافته و با تاکید بر حق میزبانی ایران دفاعیات کاملی را 
ارائه کردند. در این جلسه مسئولان فدراسیون استونی 
نیز حضور داشته و همچنان خواستار بازی در کشوری 
ثالــت بودند. در پایان، دادگاه حل و فصل اختلافات لندن 
با اعلام اینکه صلاحیت بررسی این پرونده در اختیار فدراسیون 

جهانی است رای به بررسی مجدد میزبانی ایران داد.

شکایت دوباره استونی رد شد؛

 تنیس ایران میزبان ماند

      خبر ویژه

شاخص کل بورس روز گذشته با افت ۱۸۷۴ واحد به 
دو میلیون و ۲۰۸ هزار واحد رســید اما شاخص 

هم وزن ۴۴۴ واحد رشد کرد.
 بورس اوراق بهادار تهران در دو روز کاری 
اخیر دو افت ۱.۶ و ۱.۸ هزار واحد را تجربه 
کــرد. با این حال کانال ۲.۲ میلیون واحد 
را که در نتیجه رکوردشــکنی روز ۲۷ آذر 

به دست آورده بود کماکان حفظ کرد. روز 
شنبه بازار سرمایه ۱۸۷۴ واحد کاهش یافت 

و به ۲ میلیون و ۲۰۸ هزار و ۳۴۲ واحد رسید. از 
طرف دیگر شاخص کل هم وزن ۴۴۴ واحد افزایش یافت 

و به ۷۶۱ هزار و ۸۰۲ واحد رسید.  روز گذشته بیش از ۳۸۴ هزار 
معامله به ارزش ۶۳۷۱ میلیارد تومان در بورس اوراق بهادار تهران 

انجام شــد.فملی، فولاد و شپنا بیشترین تاثیر منفی و 
وبملت بیشــترین تاثیر مثبت را در شاخص کل 
داشتند. ثشاهد، خگستر، تکاردان و حفارس 
نیز از نمادهای پرتراکنش بودند.شــاخص 
فرابــورس اما فقط یک واحد کاهش یافت 
و بــه ۲۶ هــزار و ۵۷۷ واحد رســید.  روز 
گذشــته در فرابــورس ۲۴۹ هزار معامله 
بــه ارزش ۴۵۲۰ میلیــارد تومــان انجام 
شــد.انتخاب و آریا بیشترین تاثیر منفی و از 
طرف دیگر هرمز و غصینو بیشترین تاثیر مثبت 
را در شــاخص فرابورس داشــتند. کرومیت، نطرین و 
حآفریــن از نمادهای پرتراکنش مثبت امروز بودند. فصبا نیز به 

عنوان نماد پرتراکنش، منفی به کار خود پایان داد.

افت شاخص بورس در نخستین روز هفته

ورزشی

تیه پول و آ

پیشکسوت پرسپولیس می گوید: چون بین بازیکنان پرسپولیس 
هماهنگی لازم وجود ندارد شرایط آن به گونه ای است که حتی 

از تیم های متوسط لیگ برتر نیز شکست می خورد.
بیژن ذوالفقارنسب، با بیان این که بازیکنان پرسپولیس هنوز به 
هماهنگی لازم دست پیدا نکرده اند، اظهار کرد: پرسپولیس در 
چند بازی اخیر خود تا حدودی نامتعادل بازی کرده و شــرایط 
خوبی ندارد، فکر می کنم بازیکنان جدیدی که جذب کرده هنوز 
نتوانســته اند با هم هماهنگ شــوند و این مساله کار مربیان این 
تیم را ســخت کرده اســت و نیاز به زمان دارند تا بین بازیکنان 

هماهنگی لازم ایجاد شود.
او در پاسخ به این پرسش که پرسپولیس در حال حاضر در چه 
پست هایی ضعف دارد؟ افزود: تنها ضعف کنونی پرسپولیس در 
ناهماهنگی بین بازیکنان است که با حضور در چند اردوی داخلی 
و خارجی می تواند این ضعف را مرتفع کند. البته پرســپولیس 
با داشتن مربی هم چون یحیی گل محمدی که اشراف کامل به 
بازیکنان دارد در کوتاهترین زمان ممکن این مشکل را می تواند 
حل و فصل کند. هماهنگی در فوتبال امری بسیار مهم و ضروری 
است که حتی بهترین مربی دنیا نیز اگر چنین مشکلی داشته 
باشد به بن بست می خورد. ذوالفقارنسب تاکید کرد: پرسپولیس 
همــواره در نیــم فصل دوم به دلیل ایــن که به هماهنگی لازم 

می رســد عملکرد موفق تری نســبت به نیم فصل 
اول دارد اما الان شرایط این تیم به گونه ای است 
که حتی از تیم های متوســط لیگ نیز شکســت 

می خورد و یا به تســاوی دست پیدا می کند، 
چــون هماهنگی لازم 

بیــن بازیکنان وجود 
مربــی  ندارد.ایــن 

پیشکســوت تصریــح کــرد: 
پرسپولیس با ظرفیت و استعدادهای خوبی که 
دارد در نیم فصل دوم می تواند بازی های خوبی 
را ارائه دهد و امتیازات از دســت رفته خود را 
جبران کند به شرط این که زودتر هماهنگی 

لازم بین بازیکنان این تیم ایجاد شود.
ذوالفقارنسب خاطرنشان کرد: گل محمدی چند 

سال است که مربی پرسپولیس است و این توانایی 
را دارد کــه دوبــاره این تیم را به روزهای اوج خود 
برساند. البته این زمانی محقق خواهد شد که باشگاه 
بــه تعهدات مالی خود نســبت بــه بازیکنان و کادر 
 فنــی عمــل کند تا این تیم دوبــاره به صدر جدول

 لیگ برتر برگردد.

بازیکنان پرسپولیس هماهنگ نیستند؛

 گل محمدی می تواند تیم را به روزهای اوج برگرداند

سرمربی تیم فوتبال پیکان:
خطیر باز هم به جعل امضا و اثر انگشت متهم شد
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۱۰۰درصد جایگاه های سوخت منطقه 
کرمانشاه فعال هستند

کرمانشاه - علی کرمی، خبرنگارعصررسانه : مدیر شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه کرمانشــاه از فعال شــدن هر ۱۲۶ جایگاه این 

استان خبر داد.
 بــه گــزارش  روابط عمومی شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
کرمانشاه، پیمان بهرامی افزود: در ۲۴ ساعت نخست از بروز اختلال فنی، با 
تلاش همکاران منطقه و تیم اعزامی همه جایگاه های استان فعال و در حال 
سوخترســانی به مردم هســتند.به گفته پیمان بهرامی با همت متخصصان 
امر، از مجموع ۱۲۶ باب جایگاه سوخت ۴۷ باب جایگاه به سامانه هوشمند 
ســوخت متصل شــده اند و ۷۹ باب جایگاه بصورت آفلاین به ارائه خدمت 
مشغول هستند.وی با بیان اینکه در همه جایگاه ها تیم های تخصصی مستقر 
هستند، افزود: تا پایان ساعات امروز تلاش خواهیم کرد بیش از ۷۰ درصد 
جایگاه های اســتان به حالت اول بازخواهند گردید و به ســامانه هوشــمند 

سوخت مجهز خواهند شد.

 توزیع بیش از ۳۶ هزار تن انواع 
کود در استان ایلام

ایام- مسعودهواسی،خبرنگارعصررســانه :  مدیر شرکت خدمات 
حمایتــی کشــاورزی ایــلام از توزیع بیش از ۳۶ هزار تــن انواع کود در بین 

کشاورزان استان خبر داد.
»ســیامک بیگی« اظهار کرد: ســهمیه کود پتاس، اوره و فســفات در  استان 
۵۷ هزار تن و ۴۶۲ کیلوگرم  است که  بیش از ۳۶ هزار تن آن به ایلام وارد 
و بین کشاورزان استان توزیع شده است.وی با بیان اینکه مابقی سهمیه کود 
استان تا پایان زمستان امسال در بین مراکز خدماتی توزیع می شود، گفت: 
هیچ گونه مشکلی برای تأمین کود در  استان وجود ندارد و همۀ کارگزاران 
طرف قرارداد شرکت خدمات حمایتی کشاورزی دارای انواع کود هستند.مدیر 
شرکت خدمات حمایتی کشاورزی ایلام با اشاره به ذخیره سازی مناسب کود 
در بین کارگزاران، تصریح کرد: کود مورد نیاز اراضی کشاورزی تا پایان امسال 
بین کشاورزان این استان توزیع می شود و تلاش شرکت این است که فرایند 

تولید و توزیع کود در بین کشاورزان  به صورت دقیق و منظم انجام شود.

آغاز عملیات ساخت تقاطع غیر همسطح 
شهید حق بین دررشت

رشــت- عباس زاده،خبرنگارعصررسانه : شهردار رشت گفت: برای 
ساخت تقاطع غیر همسطح شهید حق بین ۹۸ میلیارد تومان اعتبار پیش 

بینی شده است.
در مراســمی با حضور رییس و جمعی از اعضای شــورای اسلامی شهر رشت 
عملیات اجرای تقاطع غیر همسطح شهید حق بین واقع در سه راه حمیدیان 
رشت آغاز شد.رحیم شوقی شهردار رشت در حاشیه این مراسم با بیان اینکه 
این تقاطع نقش موثری در کاهش بار ترافیکی کمربندی شــهید بهشــتی به 
منطقه ی حمیدیان رشت دارد گفت: این طرح براساس برنامه ریزی ها در مدت 
۱۵ ماه ساخته می شود که برای ساخت آن ۹۸ میلیارد تومان اعتبار پیش بینی 
شده است.همچنین شهردار رشت  به همراه رییس و جمعی از اعضای شورای 
اسلامی شهر رشت در محل اجرای تقاطع غیر همسطع میدان ۷ آذر )نیروی 
دریایی( رشت حضور یافتند و روند اجرای این طرح مهم کاهش ترافیک در 
شهر رشت را بررسی کردند.به گفته ی پیمانکار ، تقاطع غیرهمسطح میدان 

نیروی دریایی رشت در یک بازه ی زمانی ۲۳ ماهه به اتمام خواهد رسید.

 احداث ۳۵۰ کیلومتر راه  روستایی
 در هرمزگان

بندرعباس- حســن خاندل،خبرنگارعصررسانه :  استاندار هرمزگان 
گفت: طول راه های روستایی استان هرمزگان ۳۰۰ کیلومتر بود که در دولت 

سیزدهم افزون بر ۳۵۰ کیلومتر به این میزان افزوده شده است
مهدی دوستی  استاندار هرمزگان در جریان سفر به شرق هرمزگان با تشریح 
آخرین وضعیت پروژه های راهسازی در استان افزود: میزان راه های احداث 
شــده هرمزگان، در یک ســال و نیم گذشــته، از طول راه هایی که از پیش از 

انقلاب در این استان احداث شده، بیشتر بوده است.
وی افزود: امســال نیز برای ســفر دور دوم رییس جمهور به اســتان مجموع 
پروژه های راه اصلی، روستایی، بهسازی و تعریض مسیر ۷۰۶ کیلومتر در نظر 
گرفته شد که عدد بسیار بزرگ و قابل توجهی است.نماینده عالی دولت در 
استان هرمزگان گفت: با توجه به حل مشکلات مربوط با تامین قیر و تصمیم 
گیری در خصوص تامین منابع اعتباری مورد نیاز پروژه ها، امیدواریم شاهد 
تحول جدی در حوزه راهســازی اســتان باشیم.دوستی با تشریح برنامه های 
دولت برای راههای استان هرمزگان گفت: یکی از این طرح های مهم دولت 

در استان بازگشایی راه ۱۵۵ روستای بدون راه دسترسی مناسب است.

مانور عملیاتی مدیریت بحران سیلاب به میزبانی 
صنعت آب و برق کردستان، برگزار شد

سومین جلسه شورای مشارکت های مردمی در فرمانداری سنندج با حضور 
معاون مانور آموزشی مدیریت بحران و پدافند غیرعامل بر اساس برنامه های 
دفتر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل وزارت نیرو و با تدوین سناریو برای 
حادثه سیل توسط شرکت های صنعت آب و برق استان کردستان در سطح 
یک به صورت عملیاتی اجرا شد. رئیس شورای هماهنگی مدیران وزارت نیرو 
در کردستان با اعلام این خبر اظهار کرد: بعد از اعلام شرایط اضطراری بلافاصله 
مدیران ارشد صنعت آب و برق با تشکیل ستاد مدیریت شرایط اضطراری، 
کمیته هــای اجرایــی را فعال کردنــد و کمیته ها پس از ارزیابی اولیه حادثه 

با استقرار در محل های پیش بینی شده به اجرای وظایف خود پرداختند.

 برگزاری آیین کهن یلدا در خانه
 طلوع مهر پسران در شهرستان ساری 

ساری- زهراامیری فر،خبرنگار عصر رسانه : با حضور نوبخت فرماندار 
شهرســتان ســاری، اسماعیلی مشاور استاندار مازندران در امور افراد دارای 
معلولیت، قبادی شهردار ساری و موسوی مدیر بهزیستی شهرستان ساری، 
مراسم شب یلدا در خانه طلوع مهر پسران در شهرستان ساری برگزار شد.

 محمد علی نوبخت فرماندار مرکز اســتان در بازدید از این مرکز و در جمع 
فرزندان بهزیستی، آنان را امید آینده ی جامعه دانست و اظهار داشت: هیچ 
چیز نباید جوانان را از تلاش در جهت پیشرفت و رشد اجتماعی بازدارد. وی 
هدف از اینگونه نشست ها را ایجاد انگیزه در فرزندان بهزیستی دانست و افزود: 
جوانان سرمایه نظام هستند و در حفظ این سرمایه هیج کدام تفاوتی ندارند. 

    خبر

مشهد-میرشکار،خبرنگارعصررسانه : رئیس 
سازمان خصوصی  سازی کشور گفت: استان خراسان 
رضوی در حوزه سرانه  های آموزشی به شدت دچار 

کمبود و مشکلاتی است. 
مالک رحمتی در حاشیه بازدید از طرح های نیمه 
تمام مشــهد افزود: با تدبیر اســتانداری خراسان 
رضــوی برای ســاخت پنج هــزار کلاس درس در 
خراســان رضوی، ۳۶ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز 
اســت و از طریق مولدسازی املاک مازاد آموزش و 
پرورش، مشــکلات حل خواهد شد. وی با اشاره به 
اینکه بنا اســت با مولدســازی املاک مازاد، فرآیند 
ســاخت این مدارس تامین مالی شود، اظهار کرد: 
در این راستا بسیاری از زمین  های راکد و رها شده 
متعلق به آموزش و پرورش مورد ارزش افزایی قرار 
گرفــت. همچنین معــاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری خراسان رضوی نیز گفت: از محل دارایی  

های مازاد اداره کل ورزش و جوانان، ۱۰۰ هکتار از 
اراضی بدون استفاده مجموعه ورزشی ثامن الائمه 
)ع( مولدســازی خواهند شد تا اعتبارات لازم برای 
بهره  وری و توســعه این مجموعه تزریق شود.جواد 
خدایی با اشــاره به اینکه این مجموعه قدیمی که 

یک و نیم دهه اســت تکمیل آن تقریبا رها شــده، 
باید برای اســتفاده ورزشکاران آماده شود افزود: با 
برنامه ریزی صورت گرفته در دولت و دســتورات 
استاندار خراســان رضوی، مجموعه ورزشی ثامن 
الائمــه )ع( بــه عنوان یکی از نقــاط هدف مهم ما 

تعیین شده است، بر همین اساس بروزرسانی ۱۰۰ 
درصدی این مجموعه از عواید املاک و اراضی مازاد 
ورزش و جوانان اســتان، در دستور کار قرار گرفت.

وی ادامه داد: بر این اساس سالن سرپوشیده ۶ هزار 
نفری مجموعه ورزشــی ثامن الائمه )ع( طی پنج 
ماه آینده به بهره  برداری خواهد رســید. همچنین 
سالن ورزش  های رزمی و سایر بخش  ها با واگذاری 
به پیمانکاران مختلف به همین تناســب در برنامه 
قرار دارد تا ۳۲۰ هکتار دیگر آن به مرور برای بهره  
برداری آماده شــود. خدایی گفت: امیدواریم طی 
چنــد هفتــه آینده مصوبه دولــت را در این زمینه 
دریافــت کنیــم و این مکان را به یک کارگاه بزرگ 
برای ارتقای زیرساخت  های ورزشی استان تبدیل 
کنیم.در پایان این بازدید رئیس سازمان خصوصی 
سازی در نشست با استاندار خراسان رضوی، گفت: 
دارایی  های مازاد و راکد اســتان خراســان رضوی، 
حدود ۲۰۰ هزار میلیارد ریال برآورد شــده اســت 
کــه از محل ایجاد ارزش افزوده و مولدســازی این 
دارایی  ها، کمبود سرانه  ها در استان جبران و طرح 

های نیمه تمام مورد نیاز مردم اجرا خواهد شد.

 رئیس سازمان خصوصی  سازی کشور خبرداد:

رفع کمبود کلاس های درس در خراسان رضوی با مولد سازی املاک مازاد

اخبار استان ها

سنندج-سارافیضی،خبرنگارعصررسانه : سومین جلسه شورای 
مشــارکت های مردمی در فرمانداری ســنندج با حضور معاون سیاسی 
امنیتی فرماندار، ادارات دولتی، موسسات خیریه و جمعی از خیرین و 

معتمدین برگزار گردید.
 در ابتدای جلســه حبیب الله ابراهیمی مدیر بهزیســتی سنندج بعنوان 
دبیر شورا، به تشریح اقدامات بهزیستی در سال جاری پرداخت و از کلیه 
خیرین، افراد، ادارات و ارگانهایی که در امر مشارکت این اداره را یاری 

رســاندند تشــکر و قدردانی نمود.در ادامه حشامی رئیس هیأت مدیره 
خانه خیرین استان به ارائه گزارشی از عملکرد موسسات خیریه پرداخته 
و گفت: تشــکیل موسســه خیریه تجلی حس نوع  دوستی است که در 
جای جای کشور قابل  مشاهده است و می توان با به کارگیری راهبردهای 
مناسب و اثرگذار ، موجبات کار آیی هر چه بیشتر سازمان های مردم نهاد را 
فراهم نمود .  اسفندیاری معاون سیاسی امنیتی فرماندار و نماینده رئیس 
شورا بیان کرد: خیریه ها به عنوان سازمان های غیردولتی، غیرانتفاعی، 

بشردوســتانه و داوطلبانه ایجادشده و توسعه یافته اند. وی ضمن تشکر 
از همکاری موسسات خیریه خاطرنشان کرد؛ لازم است جهت شفافیت 
و اعتبارسنجی عملکرد موسسات کارگروهی با همراهی نماینده ای از 
فرمانداری جهت بازدید از موسسات سطح شهر تشکیل گردد. وی هم 
چنین با توجه به دستورکار جلسه از کلیه ادارات، سازمان ها و نهادهای 
حمایتی و خیرین و نیکوکاران خواست تا در اجرای پویش شب یلدا به 

نفع جامعه هدف با بهزیستی همکاری نمایند.

جلسه شورای مشارکت های مردمی سنندج برگزارشد

اصفهان- احســان عالیخانی،خبرنگارعصررسانه : مدیرعامل 
فولاد مبارکه در جلسه اختتامیه ارزیابی تعالی سازمانی شرکت گفت: 
وقتی صحبت از الگوی ملی بنگاه داری است، مهم ترین مؤلفه تأثیرگذار 
الگو بودن رهبران ســازمان اســت. سازمان متعالی باید رهبرانی الگو 
داشــته باشــد تا بتوانند سازمان را به عنوان یک الگو به جامعه معرفی 
کنند و به طور مشخص، امروز ما بر تحقق این راهبرد در فولاد مبارکه 

تمرکز کرده ایم.
 محمدیاســر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه، در جلســه اختتامیه 
ارزیابی تعالی سازمانی این شرکت ضمن قدردانی از زحمات اعضای تیم 
ارزیابی و مشارکت و همراهی کارکنان شرکت در این فرایند اظهار کرد: 
ارزیابی انجام  شده و نگاه واقع بینانه تیم ارزیابی فرصت های بهتری را 
برای یادگیری و تعالی فراهم آورده است. امیدواریم بتوانیم با به کارگیری 
یافته های تیم ارزیابی در مسیر تعالی هرچه بیشتر سازمان گام برداریم.

وی تصریح کرد: وقتی صحبت از الگوی ملی بنگاه داری است، مهم ترین 
مؤلفه تأثیرگذار الگو بودن رهبران سازمان است. سازمان متعالی باید 
رهبرانی الگو داشته باشد تا بتوانند سازمان را به عنوان یک الگو به جامعه 
معرفی کنند و به طور مشخص، امروز ما بر تحقق این راهبرد در فولاد 
مبارکه تمرکز کرده ایم.مدیرعامل فولاد مبارکه گفت: در جریان انجام 
ارزیابی، سازمان به انسجام و زبان مشترک می رسد و در مسیر تحقق 
اهداف به همدلی مضاعفی دست می یابد و پس از آن این رفتارها را به 
فرهنگ کاری و سازمانی مبدل می کند. خوشبختانه بازخوردهایی که 
از همکاران در جریان برگزاری فرایند ارزیابی گرفتیم حاکی از آن است 

که این راهبردها بحمدالله در سازمان اجرا شده است.

خرم آباد-فاطمه کردعلیوند،خبرنگارعصررســانه : مدیر کل 
راهــداری و حمــل و نقل جاده ای لرســتان گفت: احداث ۸۵۰ کیلومتر 
راه روســتایی برای مناطق مختلف اســتان اولویت بندی شد که از سال 
۱۴۰۰ تاکنون ۳۴۵ کیلومتر از این سطح احداث و آسفالت شده است.

مرتضی شــیروانی افزود: با تفکیک راهداری و راه و شهرسازی،ســال ۹۹ 
آمار روستاهای استان احصا و احداث ۲ هزار و ۲۰۰ کیلومتر راه آسفالته 
برنامه ریزی شــد که ۸۵۰ کیلومتر از این ســطح برای ۱۹۰ روســتای 
بالای ۲۰ خانوار در دســتور کار قرار گرفت که در ۲ ســال گذشــته ۳۴۵ 
کیلومتر از این مسیرها احداث شد. وی با اشاره به احداث ۱۷۱ کیلومتر 
راه روســتایی در لرســتان طی ســال گذشته و رتبه دوم استان در کشور 
اظهار داشت: تهاتر قیر با پیمانکاران در سال جاری محقق نشده و امسال 
تنها ۷۳ کیلومتر راه روســتایی در لرســتان آسفالت شد همچنین ۱۰۰ 
میلیارد ریال سهمیه قیر رایگاه استان اختصاص یافته است. وی سهمیه 
دریافتی قیر رایگان استان در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ را ۸۰۰ میلیارد 
ریــال عنــوان کــرد و گفت: ۱۰۵ نقطه پرحادثه در جاده های لرســتان 
شناســایی شــده اســت که بهسازی و ایمن سازی ۲۲ نقطه با استفاده از 
تجهیزات و ماشین آلات استان در حال انجام می باشد. شیروانی انجام 
۹۳ کیلومتر زیرســازی محور روســتایی و لکه گیری و روکش آسفالت 
۲۹۵ کیلومتر راه های اســتان را از جمله اقدامات ســال جاری برشمرد 
و بیان کرد: انجام ایمن سازی در سطح ۶۰ کیلومتر، تامین و تگهداری 
۱۴۱ کیلومتر روشــنایی، ســه هزار کیلومتر خط کشی، نصب ۱۰۰ هزار 
عــدد تابلــو و علائم ایمنی و تکمیل ۲ مجتمع خدمات رفاهی بین راهی 

نیز از ابتدای امسال تاکنون صورت گرفته است.

مارد-مریم ابوحمزه،خبرنگارعصررسانه :  طی مراسمی با حضور 
حجت الاسلام والمسلمین خوبانی امام جمعه شهرستان ملارد ، محمد 
بهمنی شــهردار، اعضای شورای اسلامی، معاونین حوزه های مختلف 
شــهرداری ملارد آیین بهره برداری و رونمایی از ۱۲ دســتگاه اتوبوس 
برای محلی سده به چرخه حمل و نقل عمومی شهری برگزار گردید.

در این مراسم امام جمعه شهرستان ملارد با اشاره به آیات قرآن مجید 
در خصوص خدمات حمل و نقل به مردم گفت: یکی از مؤلفه های کرامت 
انسان بحث حمل و نقل است که در روایاتی بیان شده است حضرت 
ولی عصر)عج( از مهمترین اموری ک به آن پرداخت خواهند نمود در 
باب وسعت حمل و نقل و پیشرفت جوامع خواهد بود. حجت الاسلام 
و المسلمین خوبانی افزود: با همت و تلاش اعضای شورای اسلامی و 
شهردار محترم یکی از نیازهای ضروری این شهر که از ابتدا این شهر 
با آن مواجه بود در حال مرتفع شدن است و به سهم خود از اقدامات 
خوب مدیریت شــهری بویژه شــهردار ملارد در این راســتا قدردانی 
می نمایم و ان شــاالله امیدواریم اتوبوس های دیگر نیز تحویل شــود تا 
به موقع بتوانند به مردم خدمت رســانی نمایند  در ادامه این مراســم 
شهردار ملارد نیز ضمن تبریک ۲۶ آذر روز ملی حمل و نقل عمومی 
و قدردانی از تمامی تلاش هایی که در راســتای بهبود شــرایط حمل 
و نقل شــهری انجام گرفته اســت گفت: در اواخر مهرماه سال گذشته 
شهردار ی توانست با مصوبه اعضای شورای اسلامی و تلاش همکارانم 
در سازمان حمل و نقل و ترافیک شهری تعداد ۵۰ دستگاه اتوبوس را 
از ســازمان شــهرداری و دهیاری ها خریداری نماید که این اتوبوس ها 

متعلق به شرکت ایران خودرو دیزل بود.

مدیرعامل فولاد مبارکه:

الگو بودن رهبران سازمان مهم ترین 
مؤلفه تأثیرگذار در الگوی ملی 

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان : 

34۵ کیلومتر راه روستایی در لرستان 
احداث شد

با حضور   امام جمعه شهرستان ملارد؛

۱2 دستگاه اتوبوس به چرخه خدمات 
رسانی شهر ملارد افزوده شد

ایام - مسعودهواسی،خبرنگارعصررسانه : فرمانده سپاه امیرالمومنین )ع( استان ایلام با 
اشاره به اینکه شهدای گمنام ضامن عزت و اقتدار ایران اسلامی هستند،گفت: خون پاک شهدا 
و فداکاري و رشادت ایثارگران و جانبازان، ضامن بقا، عزت، عظمت، اقتدار و افتخار نظام مقدس 

جمهوري اسلامي در عرصه هاي ملي و بین المللي است.
به گزارش روابط عمومی شرکت پالایش گاز ایلام؛ سردار جمال شاکرمی درمراسم تشیع و تدفین 
شــهید گمنام که درمحل پالایشــگاه گاز ایلام برگزار شــد،با بیان اینکه امروزه اگر ایران اسلامی 
نام و نشان و اقتداری در عرصه های بین المللی و در اقصی نقاط جهان دارد به برکت خون شهدا 
است،افزود: جانفشاني شهدا و رشادت هاي فراموش نشدني ایثارگران و جانبازان در دوران دفاع 
مقدس موجب شد تا توطئه هاي دشمنان انقلاب اسلامي خنثي و زمینه براي اقتدار و عظمت 
بیش از پیش ایران اســلامي فراهم شــود. وی با اشــاره به اینکه این پیکر مطهر که در تابوت قرار 
دارد ضامن عزت ما هســتند؛ این ها نشــانه صدق وعده ملت عزیز ایران برای دفاع از ارزش های 
الهی اســلام و اســتقلال این کشــور بزرگ هستند،اظهار داشت: شهدا نشانه وعده مردم شریفی 
هستند که ۸ سال در مقابل متجاوزان ماندند و برای دفاع از ارزش های الهی علیرغم سن کمی 

که داشتند به عرصه آمدند و از انقلاب و آرمان های نظام جانانه دفاع کردند.

سمنان -سپیده خورسی،خبرنگارعصررسانه : نهمین جلسه کمیته عالی شرکت 
توزیع نیروی برق استان سمنان با حضور مدیرعامل و اعضای این کمیته تشکیل شد.

مدیرعامل شــرکت توزیع برق اســتان در این نشست با بیان این که کنترل مستمر لوازم 
و ابزار ایمنی توســط مســئولین دفتر ایمنی و بازدیدهای سرزده ستادی نقش مهمی در 
بهبود ایمنی دارد یادآور شــد: مهم ترین و موثرترین کار برای افزایش ایمنی بازدید و 
تذکرهای روزانه در ابتدای کار، گروه های اجرایی می باشــد . ســید محمد حســینی نژاد 
افزود: عدم آموزش صحیح به پرسنل، نبود تجربه کافی و عدم شناخت مخاطرات پیش 
رو از مهم ترین عوامل بروز حادثه جبران ناپذیر در صنعت توزیع برق است که باید این 
مــوارد و رفــع آنهــا در دســتور کار دفتر ایمنی به صورت مداوم قــرار گیرد. در ادامه این 
نشست دبیر کمیته عالی ایمنی با اشاره به این که نرخ بازدیدهای ایمنی ماهیانه به ازای 
هرگروه در سطح شرکت ۸/۲ بازدید بوده بیان داشت: سهم مدیران، مسئولین ایمنی و 
کارشناسان بهره برداری در بازدیدهای ایمنی غیر قابل انکار بوده و هر آنچه بازدیدها در 
سطوح مختلف به انجام برسد باعث می شود تا نرخ حوادث و مشکلات مربوط به ایمنی 

در شرکت کاهش یابد.

 فرمانده سپاه امیرالمومنین )ع( استان ایلام:

 شهدای گمنام ضامن عزت و اقتدار
 ایران اسلامی هستند

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان سمنان:

 نظارت مستمر بر لوازم ایمنی پرسنل
 صورت پذیرد

گرگان-زهراکارزگر،خبرنگارعصررســانه : معاون محیط 
زیســت و خدمات شــهری شــهرداری گرگان از پذیرایی از ۳۰ 

شهروند بی سرپناه در شب یلدا در »مددسرای امید« خبر داد.
به گزارش روابط عمونی شهرداری گرگان، احمد سالاری با اعلام 
این خبر اظهار داشــت: در راســتای پاسداشت ارزش های انسانی 
و ایرانی  ۳۰ نفر از شــهروندان بی خانمان در ســنتی پســندیده و 

به رسم هر ساله در شب یلدا مهمان گرمخانه شهرداری شدند و 
مورد پذیرایی قرار گرفتند. وی ادامه داد: وجود افراد بی ســرپناه 
در شــهرها واقعیتی انکار ناپذیر می باشــد که شهرداری به سهم 
خود با راه اندازی گرمخانه به مسئولیت اجتماعی خود عمل کرده 
است و در شب یلدا نیز شادیهایمان را با آنها به اشتراک گذاشتیم. 
ســالاری ادامه داد: به طور متوســط در هر شب میزبان ۲۰ نفر از 

افراد بی سرپناه در گرمخانه شهرداری هستیم که پیش بینی می 
شــود  با شــروع فصل سرما بر تعداد آنها افزوده می شود. سالاری 
خاطرنشان کرد: کارکنان واحد مددسرا  به طور مستمر در سطح 
شــهر گرگان شــهروندان کارتن خواب را به گرمخانه منتقل می 
کنند لذا شهروندان نیز در صورت مشاهده افراد کارتن خواب به 

شماره تلفنی ۱۳۷ تماس حاصل نمایند.

3۰ بی خانمان »شب یلدا« را مهمان شهرداری گرگان شدند
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رسانه عبری:
 السنوار برنامه  سازمان یافته برای پایان 

دادن جنگ دارد
سازمان رادیو و تلویزیون رژیم صهیونیستی 
روز جمعــه گزارش کرد »یحیی الســنوار» 
رئیس جنبش مقاومت اســلامی )حماس( 
در غــزه، »برنامه ای ســازمان یافته« برای 
پایان دادن به جنگ جاری در نوار غزه دارد 

که از هفت اکتبر گذشته آغاز شده  است.
این سازمان به نقل از یک منبع آگاه گزارش  

داد کــه این طرح »شــامل عقب نشــینی 
نیروهای ارتش اشــغالگر به عنوان بخشــی از یک توافق آتش بس طولانی 
و حفظ بخشــی از اســیران صهیونیســت به عنوان ابزاری برای چانه زنی در 

آینده است«.
بر اســاس گزارش این ســازمان، منبع مدعی شــد که »السنوار بر این فرض 
کار می کند که اولین آتش بس نتایج رضایت بخشی به نفع حماس به همراه 
نداشته  است و بنابراین او بر عقب نشینی اشغالگران از محله های اشغالی غزه 

و آتش بس مدت طولانی اصرار دارد«.
این منبع خاطرنشان کرد که خواسته های السنوار در چارچوب طرح مذکور 
»بســیار بیشــتر از آنچه اســرائیل به حماس پیشنهاد و ارائه می کند« است.

وی افزود: الســنوار معتقد اســت که خروج نیروهای زمینی ارتش اسرائیل از 
شهرهای شمال و جنوب نوار غزه به احیای نسبی توانایی اش در فرماندهی و 
کنترل مناطقی که قبلًا توسط اسرائیل اشغال شده است، کمک خواهد کرد.

این منبع ادامه داد: اسرائیلی ها واقعیت را برعکس تفسیر می کنند، اما السنوار 
از واقعیت جدا نیست.این منبع در خصوص اسیران صهیونیست که توسط 
حماس نگهداری می شوند، گفت: این جنبش قصد دارد در مراحل آتی نیز 
با پیش بینی بازگشت اسرائیل به مانورهای زمینی پس از آتش بس احتمالی 
دیگر بخش بزرگی از اســرا را به عنوان ابزار چانه زنی نگه دارد. به گفته این 
منبع، کشورهای میانجی مذاکرات با حماس معتقدند که جنگ »به مراحل 
پایانی خود نزدیک می شود« و با این حال جنبش حماس »همچنین به منظور 
احتمال ادامه جنگ برای مدت طولانی آماده می شود«.طی چند روز گذشته، 
رسانه های رسمی و خصوصی عبری از توافق آتش بسی احتمالی که ممکن 
است به زودی بین حماس و اشغالگران منعقد شود، صحبت کردند که شامل 
آزادی اسیران دو طرف تحت حمایت قطر و مصر می شود. به گزارش سازمان 
رادیو و تلویزیون رژیم صهیونیستی، مقامات صهیونیست روز پنجشنبه گفتند 
که تل آویو در حال بررسی بهتر کردن پیشنهاد ارائه شده به حماس در مورد 
آتش بس موقت احتمالی بین دو طرف است که شامل آتش بس برای بیش 

از دو هفته می شود تا آن را متقاعد کند که اسیران بیشتری را آزاد کند.

براســاس تجزیه و تحلیل شــبکه سی ان ان و یک 
شــرکت هوش مصنوعی، رژیم صهیونیستی در ماه 
اول جنگ خود در غزه، صدها بمب مهیب شــلیک 
کرد که بســیاری از آنها قادر به کشــتن یا زخمی 

کردن مردمی در فاصله بیش از ۳۰۰ متر بودند.
تصاویــر ماهــواره ای از روزهــای اول جنگ رژیم 
صهیونیستی علیه غزه، بیش از ۵۰۰ حفره برخورد 
با قطر بیش از ۱۲ متر را نشان می دهند که مطابق 
با آنهایی اســت که بر اثر بمب هایی با وزن بیش از 
۹۰۰ کیلوگرم ایجاد شده اند. این بمب ها چهار برابر 
سنگین تر از بزرگ ترین بمب هایی است که ایالات 
متحده در طول جنگ علیه داعش در موصل عراق، 
بر ســر این گروه شــبه نظامی انداخت. کارشناسان 
تســلیحات و جنگ، اســتفاده گسترده از مهمات 
سنگین مانند بمبی به وزن ۲۰۰۰ پوند )۹۰۷.۱۸ 
کیلوگــرم( را عامــل افزایش تلفــات غیرنظامیان 

فلسطینی می دانند. جمعیت غزه بیش از هر نقطه  
دیگری از جهان متراکم اســت، بنابراین استفاده از 
چنین مهمات ســنگینی، تاثیری مرگبار و عمیق 
بــر جای می گذارد. جان چپــل، حقوقدان و عضو 

حقوقی در ســیویک )CIVIC( - یک گروه مســتقر 
در واشــنگتن که روی به حداقل رســاندن آسیب 
به غیرنظامیان در مناطق درگیری متمرکز اســت 
- گفــت: »اســتفاده از بمب های ۲۰۰۰ پوندی در 

منطقه ای پرجمعیت مانند غزه، به این معنی است 
که دهه ها طول می کشــد تا جوامع بهبود یابند.« 
رژیم صهیونیســتی در ســطح بین المللی به خاطر 
ابعاد ویرانی بر جای گذاشته در غزه تحت فشار قرار 
گرفتــه و حتی جو بایدن، رئیس جمهوری آمریکا، 
متحد سرســخت تل آویو، این رژیم را بابت بمباران 
کورکورانــه در ایــن باریکــه تحت محاصره مورد 
انتقاد قرار داده اســت. تل آویو هم مدعی اســت که 
تمام تلاشــش را برای به حداقل رســاندن تلفات 

غیرنظامیان فلسطینی انجام می دهد!
ارتــش رژیم صهیونیســتی در واکنش به گزارش 
ســی ان ان در بیانیــه ای گفت کــه هدف این رژیم 
نابودی »ارتش و قابلیت های حماس« است و ارتش 
صهیونیستی »از قوانین بین المللی تبعیت می کند 
و اقدامات احتیاطی ممکن را برای کاهش آســیب 

دیدن غیرنظامیان انجام می دهد.«

    روزنه

اداره عملیات تجارت دریایی انگلیس وابســته به نیروی دریایی این کشــور از هدف قرار 
گرفتن یک کشتی در سواحل هند خبر داد.

 مرکز هماهنگی تجارت دریایی انگلیس در بیانیه ای در پلتفرم »ایکس« اعلام کرد: مرکز 
هماهنگــی تجــارت دریایی انگلیس، اطلاعاتی مبنی بر حمله پهپادی به یک کشــتی که 
منجر به انفجار و آتش سوزی در فاصله ۲۰۰ مایل دریایی، جنوب غربی شهر وراوال هند 

شد، دریافت کرده است.
بر اساس گزارش شبکه العربیه، در ادامه این بیانیه آمده است که آتش سوزی ناشی از این 
حمله، مهار و تحقیقات در خصوص این حادثه آغاز شــد. این مرکز جزئیات بیشــتری در 

مورد این کشتی و پرچم آن فاش نکرده است.

روسیه در بحبوحه افزایش تولید پالایشگاه های داخلی، قصد دارد صادرات نفت از بنادر خود 
را در ژانویه، به میزان ۱۰۰ تا ۲۰۰ هزار بشکه در روز نسبت به سطح دسامبر کاهش دهد.

یک منبع آگاه به رویترز گفت: برنامه صادرات نفت روسیه برای سه ماهه اول سال ۲۰۲۴، 
کمتر از ماه های اکتبر تا دســامبر اســت.برنامه صادرات ســه ماهه، یک برنامه صادراتی سه 
ماهه برای شــرکت های نفتی روســیه اســت که پیش از سه ماهه جدید، صادر شده و به آنها 

امکان می دهد عرضه از طریق سیستم شرکت خط لوله ترانس نفت را برنامه ریزی کنند.
ویکتور کاتونا، تحلیلگر ارشد بازار نفت در شرکت مشاوره کپلر، گفت: ما میانگین صادرات 
نفت روسیه از راه دریا را از ابتدای دسامبر تاکنون، ۳.۵ میلیون بشکه در روز برآورد می کنیم 

و انتظار داریم که در ژانویه، به دلیل افزایش تولید پالایشگاهی، کاهش پیدا کند.

2۰۰3/۵
ن میلیو

      خبر ویژه

      آخرین خبر

دبیرکل سازمان ملل متحد با انتقاد از تداوم حملات رژیم صهیونیستی 
علیه غزه، از کشته شدن ۱۳۶ کارمند این نهاد از هفتم اکتبر در اراضی 

اشغالی خبر داد.
با وجود قطعنامه جدید شورای امنیت، آنتونیو گوترش، دبیرکل سازمان 
ملل متحد موانع عظیمی را بر ســر راه توزیع کمک های بشردوســتانه 
میان فلســطینی ها می بیند که ناشــی از حملات رژیم صهیونیستی 
اســت. آنتونیو گوترش همچنین گفت که ۱۳۶ کارمند ســازمان ملل 
طی ۷۵ روز که از آغاز حملات رژیم صهیونیستی به غزه از هفتم اکتبر 
می گذرد، کشته شدند که بی سابقه است.دبیرکل سازمان ملل متحد 
معتقد است که تنها آتش بس می تواند »نیازهای مردم غزه« را رفع و 
امکان توزیع کمک های لازم را فراهم کند. تدروس آدهانوم گبریسوس، 
رئیس ســازمان جهانی بهداشــت در ایکس )توییتر سابق( اعلام کرد: 
»مهم ترین خواسته برای مردم غزه، آتش بس فوری است. گرسنگی، 
قحطی و گســترش بیماری، به طور گســترده غزه را تهدید می کند.« 

یونیسف در بیانیه ای تأکید کرد: »در هفته های آینده، ۱۰۰۰۰ کودک 
زیر پنج سال از مرگبارترین شکل سوءتغذیه رنج خواهند برد.« وزارت 
بهداشــت غزه جمعه اعلام کرد، شــمار شهدای تجاوزات به نوار غزه از 

هفتم اکتبر تاکنون به بیش از ۲۰ هزار تن رسیده است.

عضو شــورای عالی سیاســی یمن از قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل 
که صرفا خواستار افزایش کمک های بشردوستانه به نوار غزه و نظارت بر 
آن است و در آن حرفی از آتش بس نیست، مورد انتقاد قرار داده و آمریکا 

را مانع آتش بس در نوار غزه دانست.
محمدعلی الحوثی، عضو شورای عالی سیاسی یمن در پیامی در »ایکس« 
)توییتر ســابق( نوشــت: واشــنگتن بار دیگر از وتوی خود در برابر توقف 
کشــتارها و نسل کشــی های آمریکا و اسرائیل در غزه استفاده کرد. طبق 
گزارش شبکه المسیره، وی افزود: آنچه آمریکا انجام داد، اعدام و تروریسم 
آشکار علیه مردم غزه و بشریت است. الحوثی ادامه داد: قطعنامه شورای 
امنیت که شامل »اعمال کنترل« بر کمک رسانی به غزه می شود، مانعی 

برای ورود کمک ها در صورت موافقت اســرائیل با اجرای آن خواهد بود. 
محمدعلی الحوثی همچنین به قطعنامه شورای امنیت برای اعمال نظارت 
بر ورود کشــتی ها به مناطق تحت کنترل دولت یمن اشــاره کرد و گفت: 
آنچه سازمان ملل در زمینه نظارت کشتی ها در جمهوری یمن انجام داد، 
گواه روشنی بر صحت گفته ما درباره مانع تراشی در مسیر ارسال کمک ها 
به غزه است.  الحوثی با اشاره به مواضع کشورهای عربی و اسلامی در قبال 
وضعیت غزه، گفت: هر فردی که جرات وارد کردن غذا را نداشــته باشــد، 
جرأت آوردن سلاح را هم نخواهد داشت. وی ادامه داد، تلاش واشنگتن 
برای صدور قطعنامه به این شــکل، مؤید وحشــیگری آمریکا و مشارکت 

آن با رژیم صهیونیستی در جنایات و کشتار غزه است.

گوترش:    

۱۳۶ کارمند سازمان ملل از ۷ اکتبر در غزه کشته شدند

یمن: آمریکا مانع آتش بس در غزه است

      اینفوگرافی

دادگاه عالی ایالات متحده درخواست بازرس ویژه برای تصمیم گیری 
ســریع درباره مصونیت ترامپ در پرونده دخالت در انتخابات ۲۰۲۰ 

را رد کرد.
 دیوان عالی آمریکا رسیدگی به پرونده  »دونالد ترامپ« رئیس جمهور 
پیشین این کشور مبنی بر اینکه آیا او از تحت پیگرد قرار گرفتن برای 
سخنرانی قبل از حمله هوادارانش به کنگره در سال ۲۰۲۱ مصونیت 
دارد یا خیر را رد کرد. این تصمیم، یک پیروزی برای ترامپ محسوب 
می شود و آغاز دادگاه او را به صورت بالقوه تا برگزاری انتخابات سال 

آینده به تعویق می اندازد.
»جک اسمیت« بازرس ویژه رسیدگی به این پرونده در ماه آگوست 
ترامپ را به توطئه برای ایجاد مانع بر سر راه یک روند رسمی متهم 
کرده و گفته بود ســخنرانی ترامپ که در آن از هوادارانش خواســته 
بود علیه پیروزی بایدن »تا پای جان بجنگند« باعث تحریک آشوب 
شده است. وکلای ترامپ اما می گویند این نوع از سخنرانی ها بخشی 
از »مســئولیت رســمی او به عنوان رئیس جمهور« بوده و او از عواقب 

قضایی، مصون است. قضات دادگاه ترامپ این استدلال را رد، وکلای 
او درخواســت تجدیدنظر کردند و در نهایت اســمیت از دادگاه عالی 
خواســت تا با دور زدن دادگاه تجدیدنظر، دادگاه ترامپ به ســرعت و 
در موعد مقرر چهارم مارس آغاز شــود. دادگاه عالی اما درخواســت 
اسمیت برای تصمیم گیری مصونیت قضایی سریع ترامپ را رد کرد. در 
حکم تک جمله ای دادگاه عالی آمده است: »درخواست رد می شود«. 
بلافاصله پس از این حکم، ترامپ بیانیه ای صادر و از آن استقبال کرد. 
در بیانیه ترامپ آمده است: »دادگاه عالی به اتفاق آرا، تلاش ناامیدانه 
جک اسمیت روان پریش برای دور زدن قانون اساسی فوق العاده ما را 
رد کرد«.ترامپ در ادامه نوشته است: »جو بایدن شیاد و سرسپردگان 
او سه سال صبر کردند تا این پرونده ساختگی را مطرح کنند و حالا 
آن ها سعی کردند و در پیش بردن این پرونده سازی از طریق دادگاه ها 

شکست خوردند«.
رئیس جمهور سابق آمریکا همچنین نوشت »مشتاقانه استدلال های 
بســیار مهم دربــاره مصونیت رئیس جمهــور در دادگاه تجدیدنظر 

واشنگتن دی ســی« را پیش می برد.دادگاه تجدیدنظر حوزه کلمبیا 
در واشنگتن دی سی شنوای استدلال ها در تاریخ نهم ژانویه خواهد بود. 
حالا این پرونده پس از اینکه در ماه ژانویه به دادگاه تجدیدنظر رفت، 
احتمالا توسط طرف بازنده به دادگاه عالی فرستاده خواهد شد؛ این 
روند تقریبا به فراتر از چهارم مارس و به فصل انتخابات خواهد کشید.

در طول این زمان، دادگاه جنایی ترامپ متوقف خواهد شــد چراکه 
موضوع مصونیت مشــخص می کند آیا رئیس جمهور ســابق و نامزد 
انتخابات ۲۰۲۴ می تواند محاکمه شود یا خیر.علاوه بر پرونده شورش 
ششم ژانویه، اسمیت بر پیگرد ترامپ درباره پرونده »سوءاستفاده از 

اسناد طبقه بندی شده« هم نظارت می کند. 
این پرونده در دادگاه فلوریدا مطرح خواهد شد. ترامپ خواستار تعویق 
این دادگاه تا انتخابات ۲۰۲۴ اســت اما اســمیت در حال لابی کردن 
برای »یک دادگاه سریع« است. ترامپ این اتهامات را رد کرده و آن 
را »تلاشی بی شرمانه توسط خانواده مجرم بایدن و وزارت دادگستری 

برای مداخله در انتخابات ۲۰۲۴« خوانده است.

دیوان عالی آمریکا دادگاه ترامپ را به تعویق انداخت

مایل

روسیه صادرات نفت را کاهش می دهدانگلیس از حمله به یک کشتی در سواحل هند خبر داد

جنگ غزه؛ بمبارانی که از جنگ ویتنام بی سابقه است


